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Pri kraju smo godine koju su obilježili veliki požari u 
Dalmaciji. Budući da tako velikih požara u Primor-
ju nije bilo, vatrogasne postrojbe PGŽ-a pohrlile 

su u pomoć kolegama na jug pa će ovu godinu pamtiti 
po rekordnih šest dislokacija, u kojima su sudjelovala 
242 vatrogasca iz 29 postrojbi. Na intervencijama izvan 
županije, ukupno gledano, proveli su čak 539 dana.

I dok se vatrogasci još nisu ni odmorili od ljetnih požara, 
u rujnu su bili izloženi novim izazovima. Rekordne koli-
čine kiše izazvale su poplave diljem Kvarnera, a najgore 
je bilo u Klani, Crikvenici, Novom. I opet su vatrogasci 
dali sve od sebe kako bi pomogli građanima u spašava-
nju njihove imovine.

U organizaciji Vatrogasne zajednice PGŽ-a  i Javne 
vatrogasne postrojbe Grada Rijeke u Rijeci je potkraj 
listopada održano međunarodno savjetovanje vatro-
gasaca na temu „Sigurnost vatrogasaca u operativnom 
djelovanju“. U povijesti hrvatskoga vatrogastva ostat će 
zapamćeno kao prvo savjetovanje na kojem je bilo više 
stranih nego domaćih predavača.

U ovom broju Nazovi 193 donosimo i izvještaje s pro-
slave 40. obljetnice DVD-a Klana i 10. obljetnice DVD-a 
Učka.

Predstavljamo Lorenu Laslavić, prvu hrvatsku profesi-
onalnu vatrogaskinju s potražnim vatrogasnim psom. 
Njezin Sparky prvi je križanac u redovima vatrogasnih 
potražnih pasa. Lorena i Sparky živi su dokaz da vatro-
gastvo više nije isključivo muška profesija.

Donosimo i intervju s Erminom Duraj, autoricom prve 
knjige o PR-u u lokalnoj i regionalnoj samoupravi.

Pored svih izazova s kojima se susreću u svojoj službi, 
vatrogasci su poznati i po humanitarnom radu, a aktivni 
su i u sportu. Donosimo priču o vatrogasnoj utrci koju 
je 2003. pokrenuo Nikola Tramontana te o nekolicini 
vrsnih vatrogasaca-sportaša.

Blagdansko je vrijeme, vrijeme dobrih želja i očekivanja. 
Pa, eto, neka nam je svima blagoslovljen Božić i neka 
nam nova godina bude bolja od ove, obogaćena mno-
gim poslovnim uspjesima i ispunjena sretnim obitelj-
skim životom.
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Ove godine vatrogasci Primorsko-go-
ranske županije mogli bi se pohvaliti 
iznimno uspješnom ljetnom požar-

nom sezonom, barem što se tiče požara na 
njihovom području. Naime, po broju požara 
otvorenih prostora sezona je bila na razini 
prošlih godina. Posebno veseli što niti jedan 
požar otvorenoga prostora nije bio većih raz-
mjera pa je po površini opožarenih područja 
protekla sezona bila čak ispod prosjeka. Kako 
navode županijski vatrogasni zapovjednik i 
zapovjednik JVP-a Grada Rijeke, Mladen Šću-
lac i Hinko Mance, tome su pridonijeli po-
voljni vremenski uvjeti jer je u špici sezone 
nekoliko puta kišilo, što je ublažilo suhoću tla 
i umanjilo mogućnost izbijanja i širenja po-
žara na otvorenom. – Nakon mnogo godina, 
tijekom protekle sezone, primjerice, na širem riječkom po-
dručju nije zabilježen niti jedan dan s vrlo velikom opasno-

Požarna sezona u  
Primorsko-goranskoj županiji  
rekordna po broju dislokacija

U rekordnih šest dislokacija sudjelovala su 242 vatrogasca iz 29 vatrogasnih po-
strojbi, sa 60 vatrogasnih vozila. Na intervencijama izvan županije, ukupno gle-
dano, proveli su čak 539 dana. 

Desantiranjem iz helikoptera do nepristupačnog terena 
 

šću od požara, a tek nekoliko takvih dana 
bilo je tijekom kolovoza na području Loši-
nja, Raba i Krka, istaknuo je Mance. 

Preventiva – ključ 
uspjeha

Uspjehu protekle sezone pridonijela je i do-
bra preventiva. – Proteklih godina oko 30% 
naših intervencija na otvorenom bilo je 
povezano sa željezničkom prugom  Rijeka-
Zagreb, a ove godine tu nismo imali većih  
intervencija. To znači da su i Hrvatske želje-
znice odradile dobar preventivni posao, u 
smislu čišćenja pružnoga pojasa i ispravno-
sti sustava za kočenje na svojim vlakovima. 

Također, i građani su se uglavnom pridržavali uputa o zabrani 
loženja vatre na otvorenom, pojasnio je Mance.

H. Mance

Vatrena stihija na zadarskome području
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Susret na Učki

Iako je u Primorsko-goranskoj županiji sve prošlo „lišo“, va-
trogasne postrojbe Primorsko-goranske županije dugo će 
pamtiti proteklu ljetnu požarnu sezonu i to ponajprije zbog 
rekordnog broja dislokacija. - U posljednjih 20 godina imali 
smo jednu ili dvije dislokacije po sezoni, a ovoga ljeta bilo ih 
je čak šest, i to vrlo zahtjevnih. Tijekom lipnja, srpnja i kolo-
voza naše su snage, na temelju zapovijedi glavnoga vatro-
gasnog zapovjednika, sudjelovale u gašenju katastrofalnih 
požara u Dalmaciji. Od 19. lipnja do 1. rujna na dislokacijama 
su bila angažirana ukupno 242 naša vatrogasca sa 60 vatro-
gasnih vozila. Vatrogasne snage PGŽ-a na dislokacijama su 
bile 25 dana, ali kada se taj broj pomnoži s brojem vatroga-
saca, dolazi se do respektabilnog broja od čak 539 dana, po-
jašnjava Šćulac.

Intervencija u Nacionalnom par-
ku Sjeverni Velebit za vatrogasce 
je bila vrlo neuobičajena.  Dario 
Gauš, zamjenik zapovjednika 
JVP-a Rijeka, kaže da na Velebi-
tu zapravo nije bilo otvorenoga 
plamena, ali su zato bile prisut-
ne velike količine dima. - Najveći 
nam je problem bio nepristu-
pačan teren jer smo za pristup 
imali samo jedan šumski put. 
Zato je najdjelotvornije rješenje 
bilo paljenje kontra vatre, tamo 
gdje je to bilo moguće, a tamo 
gdje nije, bile su potrebne velike količine vode. Tu smo bili 
jako ograničeni zbog „teškog“ terena. Postavili smo gotovo 
dva kilometra tlačne pruge na zapadnoj strani požarišta, is-
pod brda Visibaba. Potom se s naprtnjačama trebalo probi-
jati kroz kamenjar još 500 metara do požara. Pokušavali smo 
koristiti sve resurse – vozila, desantnu opremu, zračne sna-
ge. Angažirali smo i Moto klub iz Otočca čiji su nam članovi 
motorima dopremali  vodu ispod brda Visibaba. Sve što je 

Tučepi, Žrnovnica, Kistanje i Knin, Drniš i Benkovac, NP Sje-
verni Velebit – to su bila odredišta na kojima su vatrogasne 
snage PGŽ-a pomagale u borbi s katastrofalnim požarima 
koji su ove sezone harali priobaljem. Sanjin Blažević, koji je 

Vatrogasna zajednica PGŽ-a i ove je godine, uoči ljetne po-
žarne sezone, obavila sve zakonom predviđene predradnje, 
potrebne za pripremu sezone, a na početku sezone na Učki 
su se, tradicionalno, susreli čelni ljudi Primorsko-goranske 
i Istarske županije i njihovih vatrogasnih zajednica. Na rad-
nom sastanku potvrđena je spremnost vatrogasnih snaga 
dviju županija za sezonu u kojoj je, podsjetimo, o sigurnosti 
građana i njihove imovine brinulo čak 2.500 vatrogasaca.  
Na sastanku su istaknuti i najvažniji problemi pa je tako Šću-
lac upozorio na sve izraženiji problem povezan sa sezonskim 
vatrogascima: - Polovica naših sezonaca raspoređena je na 
području Crikvenice i Novog, ostali uglavnom na na liburnij-
skom području te na Krku. Sve su to turistička odredišta pa se 
naši sezonci sve češće odlučuju u sezoni raditi u turizmu jer 
su tamo mnogo veće plaće. Bojim se da će zbog malih plaća 
koje imaju sezonski vatrogasci taj problem u budućnosti biti 
još izraženiji, upozorio je Šćulac.
Govorilo se i o problemu u sustavu radio veza, što se najbolje 
vidjelo tijekom velikoga ledoloma u Gorskome kotaru, 2014. 
godine, u čije se rješavanje uključila i Primorsko-goranska 
županija koja je za poboljšanje tog sustava dosad izdvojila 
350.000 kn. Hinko Mance, zapovjednik JVP-a Grada Rijeke, 
izvijestio je pak o novom digitalnom sustavu komunikacije 
koji se uvodi u VZPGŽ-u. – Novi sustav u primjeni je od srp-
nja, zasad na području Kvarnera gdje je i najviše interven-
cija, a sljedeće godine proširit ćemo ga i na otoke te Gorski 
kotar. Sustav je kombinirani, analogni i digitalni, a naš je cilj 
za nekoliko godina u cijelosti prijeći na digitalni sustav koji 
je sigurniji i pruža više tehničkih mogućnosti, napomenuo 
je Mance.

Župani Primorsko-goranske 
i Istarske županije, Zlatko 
Komadina i Valter Flego, 
dali su punu potporu vatro-
gascima. Kako su rekli, va-
trogasci su stožerna snaga 
sustava zaštite i spašavanja 
u obje županije i izvrsno 
surađuju. – Vatrogasci naših 
dviju županija nisu samo 
bolji od ostatka Hrvatske, 
nego i od mnogih europ-
skih regija i zato imaju punu 
potporu naših županija, općina i gradova. Pored opera-
tivne suradnje, zajednički smo osmislili i neke projekte za 
EU fondove, a kada u skoroj budućnosti u Istri osnujemo 
visoku vatrogasnu školu, produbit ćemo i suradnju na 
edukacijskoj razini, na relaciji Istra – Šapjane, u kojima vi 
imate izvrstan obučni centar, napomenuo je Valter Flego.
Zlatko Komadina osvrnuo se pak na sustav zapovijedanja 
u hrvatskome vatrogastvu. 
- Državna uprava za zaštitu i spašavanje trebala bi imati 
ingerencije samo u slučajevima akcidenata većih razmje-
ra, kada ti akcidenti zahvaćaju više županija. Tada bi ona 
trebala imati ulogu koordinatora. Sve ostale situacije na 
županijskim razinama trebale bi se rješavati putem va-
trogasnih zapovjednih struktura u županijama, kako bi 
se izbjegla dvostruka linija zapovijedanja na koju ste me 
vi vatrogasci upozorili i u čemu vas podupirem, rekao je 
Komadina.

„Vojnici vatre“

Kvarnerski vatrogasci na ispomoći u zadarskoj županiji

Radni sastanak na Učki

- Na svim dislokacijama naši su 
dečki odradili vrhunski posao. 
Pokazali su da su dobro obuče-
ni i da znaju odgovoriti na sve 
izazove kojima su bili izloženi u 
ovim ekstremnim situacijama. 
Mi već godinama mnogo ulaže-
mo u edukaciju naših ljudi i to 
se ovoga ljeta pokazalo ključ-
nim jer jedino dobro istreniran 
vatrogasac može odoljeti na-
porima i zahtjevima  vatroga-
sne struke 21. stoljeća, rekao je 
Šćulac.
Nakon povratka s dislokacija, JVP Rijeka posjetio je i riječki 
gradonačelnik, Vojko Obersnel.
Uz čestitke na dobro odrađenom poslu i požrtvovnosti, 
Obersnel je riječkim vatrogascima najavio će im Grad Rijeka 
dogodine nabaviti pet novih vatrogasnih vozila, a obećao 
je i da će se u proračunu za 2018. godinu nastojati osigurati 
sredstva za povećanje njihovih plaća.

Velebit – pun specifičnosti    

Zračne snage djelovale na nepristupačnom terenu

      Foto: Ivica Car i Dražen Vagaja

Tijekom osam dana boravka na Velebitu, na intervenciji je 
dnevno sudjelovalo i do 50 vatrogasaca iz Primorsko-goran-
ske županije, ukupno njih 157 iz cijele županije s 35 vatroga-
snih vozila. 

M. Šćulac

Pohvale vatrogascima,  
stižu i nagrade

Lončarić: Hvala kolegama

Požar na Velebitu izbio je 
17. kolovoza, a ugašen je uz 
pomoć kiše 2. rujna. Una-
toč nadljudskim naporima 
vatrogasaca, opožarena je 
površina od 666 hektara. 
– To je bila dugotrajna in-
tervencija. Požar su počele 
gasiti snage iz Ličko-senjske 
županije. Međutim, nakon 
tjedan dana naši su ljudi bili 
iscrpljeni pa smo zatražili 
pomoć kako bismo požar 
stavili pod kontrolu. Pomoć 
nam je došla iz nama najbliže Primorsko-goranske župa-
nije, s kojom i inače surađujemo. Došli su nam dečki iz 
Rijeke, Krka i Opatije te DVD-ova iz tzv. „Riječkoga prste-
na“. Pomogli su nam kad smo već bili na izmaku snaga. 
Odradili su vrhunski posao i na tome im i ovom prilikom 
zahvaljujem, rekao je Zvonimir Lončarić, zamjenik župa-
nijskoga vatrogasnog zapovjednika Ličko-senjske župa-
nije.

u drugoj dislokaciji oko Splita 
predvodio 17 vatrogasaca iz 
JVP-ova Rijeke, Opatije i Krka, o 
tom iskustvu kaže: - Bilo je za-
ista zahtjevno i naporno. Kad 
smo stigli u Žrnovnicu, odmah 
smo počeli gasiti, a naš je cilj bio 
prvenstveno obraniti objekte, a 
time i ljudske živote. Nije bilo 
vremena za odmor pa smo tek 
nakon 40 sati borbe s vatrenom 
stihijom mogli malo predahnu-
ti. Da, bilo je naporno i izazovno 
jer se radilo o požarima velikih 
razmjera. Požar na kojem smo 
intervenirali sigurno je najveći dosad jer je opožareno oko 
4.500 hektara između Omiša i Splita. Ipak, mislim da je onaj 
naš u zaleđu Crikvenice i Selca, koji se dogodio prije pet go-
dina, bio čak zahtjevniji, prije svega zbog jake bure koja nam 
je stvarala velike probleme. U Dalmaciji nam je problem bio 
i nepoznat teren, osobito noću kada je orijentacija ograni-
čena,  a bili smo izloženi i iznimnim tjelesnim naporima. No, 
to je naš posao. Ipak smo mi, kako to kažu Francuzi, „vojnici 
vatre“, prokomentirao je Blažević.        

Vatrogascima bezrezervna 

potpora dvojice župana

Rekordan broj dislokacija

gorjelo dalje od Visibabe bilo je nedostupno zemaljskim sna-
gama pa je zatražena i pomoć zračnih snaga. U dva navrata 
radili smo i helikopterski desant, ali su nam tu problem  pred-
stavljale ograničene količine vode koju helikopter donosi u 
„kruški“. Nedostupni dio polijevali su kanaderi, tako da je kiša 
koja je pala nakon 16 dana borbe bila ključna za poboljšanje 
situacije, navodi Gauš.

Spremni za sve izazove

Z. Komadina i V. Flego

S. Blažević

D. Gauš

Z. Lončarić
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U noći od 9. na 10. rujna, u vre-
menu od 22.00 sata do 8.00 sati 
ujutro, dakle u samo 10 sati, 

na mjesto Klana, nedaleko od Rijeke, 
sručile su se ekstremne količine kiše 
– čak 204 litre po četvornome metru, 
što je dosad najveća zabilježena količi-
na oborine u tom mjestu, u tako krat-
kom vremenu. Tako ekstremne količine 
vode bile su previše za korito Ričine, a 
protok vode koritom dodatno je ote-
žan velikim količinama granja koje je 
zapelo ispod jednog od dvaju mostova 
u središtu mjesta. Na drugom je mostu 
protok vode blokirala traktorska priko-
lica koju je voda u svom naletu odnijela 
pod most. Zbog tih prepreka i ekstre-
mnih padalina, nabujala Ričina izlila se 
iz korita i poplavila središte Klane, pro-
metnice, mnoge podrume i prizemlja 
obiteljskih kuća i poslovnih prostora.  
Prometovanje središtem Klane privre-
meno je bilo prekinuto jer je na naju-
groženijim ulicama voda u jednom tre-
nutku sezala do koljena. Dijelovi mjesta 
ostali su i bez električne energije. Una-
toč brzoj intervenciji vatrogasaca, štete 
na poplavljenim objektima nisu se mo-
gle izbjeći.   

Kako je pojasnio Dario Gauš, predsjed-
nik DVD-a Klana i zamjenik zapovjed-
nika JVP-a Grada Rijeke, već u ranim 
jutarnjim satima klanjski su vatrogasci 
krenuli na intervenciju i počeli ispum-
pavati vodu koja je u objekte počela 
nadirati oko šest sati ujutro. – Glavni 

Nakon ekstremnih požara u špici 
sezone, rujan obilježile poplave  

Dok se vatrogasci još nisu ni odmorili od ljetnih požara, zadesile su ih nove ne-
volje. Obilne kiše koje su padale u rujnu prouzročile su poteškoće diljem žu-
panije. Osobito pogođen bio je Kvarner, na kojemu su neka područja doslovno 
poplavljena. Zbog toga su vatrogasci ponovno imali pune ruke posla, a u borbi s 
ekstremnim oborinama koristili su sve raspoložive resurse.

Rekordne količine kiše potopile središte Klane

Istražuje se uzrok 
poplave

Ogorčeni mještani smatraju da je do 
poplave došlo zbog neodržavanja ko-
rita Ričine te su podsjetili na sličnu po-
plavu koja se dogodila prije 20 godina. 
Međutim, iz Hrvatskih voda pojašnja-
vanju da se korito Ričine redovito čisti 
te da je uzrok poplave golema količina 
kiše koja je pala u kratkom roku i koja je 
sa sobom donijela velike količine gra-
nja, blata, pa čak i cijela iščupana sta-
bla, što korito Ričine jednostavno nije 
moglo apsorbirati. 

Načelnica Općine Klana, Željka Šarče-
vić Grgić, najavila je da će se provesti 
analiza kako bi se utvrdilo što je točno 
dovelo do poplave i vidjelo što se može 

poduzeti da do takvih nemilih događa-
ja više ne dođe. Uslijedilo je i popisiva-
nje nastale štete, a iz Općine su poručili 
mještanima da će im se iz općinskoga 
proračuna osigurati pomoć, razmjerno 
stupnju pretrpljene štete.

Grajferom raščišćen prolaz ispod mostova

S vodenom 
stihijom borilo se 
40-ak vatrogasaca

D. Gauš: Ponovio se scenarij iz 1997. godine

Pohvale 
mještanima

Ono što u cijelom tom nemilom doga-
đaju veseli jest činjenica da su u akciji 
spašavanja imovine i postavljanja zeč-
jih nasipa sudjelovali gotovo svi Klanjci 
te tako pokazali solidarnost i huma-
nost, pomažući svojim sumještanima. 
Zbog tog nesebičnog čina zahvalni 
su im i vatrogasci kojima su pomagali 
pri intervenciji, a javno ih je pohvalila i 
klanjska načelnica.
     
    
 

problem predstavljale su nakupine is-
pod mostova – granje i prikolica, što 
je zapravo blokiralo protok vode i iza-
zvalo izlijevanje Ričine. Za njihovo ukla-
njanje zatražili smo pomoć pa je već 
tijekom jutra, uz intervenciju bagera i 
grajfera otklonjeno granje ispod prvog 
mosta te prikolica ispod drugog, čime 
je zaustavljeno izlijevanje vode iz korita 
Ričine i daljnje poplavljivanje objekata. 
U borbi s vodenom bujicom sudjelo-
valo je 40-ak vatrogasaca, a u pomoć 
su nam priskočili i kolege iz susjednog 
DVD-a Škalnica, kao i pripadnici javnih 
vatrogasnih postrojbi iz Rijeke i Opatije, 
navodi Gauš.

I sami mještani nesebično su pohrlili 
u pomoć i cijeli su dan  pomagali pu-
niti vreće s pijeskom i postavljati zečje 
nasipe te uklanjati stvari iz potoplje-
nih objekata, a mnogo posla bilo je i 
na uklanjanju blata, granja, kamenja i 
drugoga otpada koji su u središte mje-
sta povukle bujice vode. - Zbog naglog 
prodora vode u privatne kuće i poslov-
ne objekte, u  kojima se u jednom tre-
nutku voda podigla na razinu i višu od 
pola metra, malo se toga moglo spasiti 
pa je vlasnicima potopljenih objekata 
uglavnom stradala sva imovina koja je 
u tom trenutku bila pohranjena u po-
drumima – škrinje s mesom, zimnica, 
drva, peći za centralno grijanje, perilice 
i sušilice rublja te razni drugi kućanski 
aparati i radni strojevi, kao i namještaj 
i oprema u poslovnim prostorima i sl., 
navodi Gauš.

Najzahtjevnije je bilo na predjelu Kalužice gdje se je stvorila poveća lokva vode 
koja je ulazila u dvije kuće pa su vatrogasci ispumpavali podrume

Središte Klane pod vodom Poplavljena glavna prometnica

Već na ulazu u Klanu vodena bujica prekrila prometnicu

Foto: D. Vižentin, N. Bilen, N. Kajtazi i T. Šnajdar
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Veliko kišno nevrijeme sredinom rujna zahvatilo je i 
crikveničko-vinodolsko područje. U samo 24 sata u 
Crikvenici je palo više od 180 litara kiše po četvorno-

me metru. Tako ekstremne količine kiše ne pamte ni najstariji 
stanovnici, a posljednji put s takvim nedaćama Crikveničani 
su se suočili prije 30-ak godina. 

Poplave opustošile i crikveničko-vinodolsku 
rivijeru

Potopljen nogometni stadion : „Zaplivala“ i sportska dvorana

Rekordne oborine izazvale 
mnoge probleme

Parkiralište u središtu grada bilo je potopljeno, kao i mnoge 
prometnice. Potok Dubračina izlio se iz korita pa su goleme 
količine vode prodrle u osnovnu školu i gradsku sportsku 
dvoranu na kojima je zabilježena i najveća materijalna šte-
ta, a poplavljene su i mnoge privatne kuće. Potopljene su i 
mnoge prometnice i javne površine što je izazvalo gužve u 
prometu, a neke su prometnice privremeno bile u potpuno-
sti zatvorene za promet. Veliki kišni val aktivirao je sve cri-
kveničke vatrogasce koji su tijekom dana imali više od 40 
intervencija i neprekidno ispumpavali poplavljene objekte.

Teško je bilo i u Novom Vinodolskom u kojem je borba s obo-
rinama trajala gotovo 48 sati jer su Novi zahvatila tri kišna 
vala. I u Novom je promet bio otežan, voda je na prometnica-
ma izbila mnoge šahtove, kišno nevrijeme potopilo je i neke 
barke. Kretanje Novim bilo je otežano, kako za vozače, tako 
i za pješake. Novljanski su vatrogasci  djelovali svim raspolo-
živim ljudskim i tehničkim resursima te uz pomoć Hrvatskih 
voda i ostalih službi pokušali smanjiti štete i sanirati poslje-
dice poplava.

U Crikvenici 15 milijuna kn 
štete

Velike oborine izazvale su probleme i na Krku, Rabu te osta-
lim područjima Kvarnera, no, prema počinjenoj materijalnoj 
šteti, najgore je prošlo crikveničko područje. Naime, nepo-
goda koja je 16. rujna zahvatila cijeli Kvarner, u Crikvenici je 
prouzročila štete procijenjene na više od 15 milijuna kuna, 

zbog čega je primorsko goranski župan, Zlatko Komadina, 
za područje grada Crikvenice proglasio elementarnu nepo-
godu.

 Trgovački centri u središtu Novog

Mnoge ulice pretvorene u jezera

Štete i na poljoprivrednim kulturama

Da humanost, nese-
bičnost i želja za 
pomaganjem krase 

vatrogasce diljem svijeta po-
tvrđuje hvalevrijedna priča iz 
Novog Vinodolskog.

Za tu je „priču“ najzaslužniji 
Dirk Heldenreich iz Hanno-
vera, vatrogasac koji sa svo-
jom obitelji ljetuje u Novom 
Vinodolskom već više od 40 godina. 
Dirk Heldenreich profesionalni je va-
trogasac na aerodromu u Hannoveru, 
a istovremeno i član te instruktor u ta-
mošnjem dobrovoljnom vatrogasnom 
društvu. Kao svaki radoznali vatroga-
sac, tijekom boravka u Novom redo-
vito je posjećivao lokalne vatrogasce, 
razgovarao o njihovim problemima i 
smišljao kako im pomoći.

Suradnja novljanskih vatrogasaca s njemačkim kolegama

Od prijateljstva do konkretne 
pomoći i stručne suradnje

skupštini našega društva i tom prilikom 
obradovali su nas navalnim vozilom 
te još jednim kontingentom zaštitne 
opreme. Budući da je donirana opre-
ma premašila potrebe naših vatroga-
saca, na moj prijedlog dio te donacije 
proslijeđen je DVD Kupjak, kojemu su 
njemački dobročinitelji osobno uručili 
vrijednu donaciju, navodi Topolovec.

Stručna suradnja

Humanitarna suradnja ubrzo prerasta 
u stručnu suradnju edukativnog karak-
tera. Dogovoreno je da odjeljenje nje-
mačkih vatrogasaca dođe u Hrvatsku 
na obuku za gašenja požara otvorenog 
prostora, a razmatrala se i mogućnost 
dolaska njemačkih vatrogasaca na is-
pomoć u Hrvatsku, tijekom ljetne po-
žarne sezone. - Već potkraj srpnja u 
Novi je stiglo prvo odjeljenje njemač-
kih vatrogasaca, a njihova je obuka 
provedena pod okriljem Vatrogasne 
zajednice PGŽ-a, uz logističku potporu 
DVD-a San Marino - Novi Vinodolski. 
Završna vježba održana je na našem 

području, u Pavlomiru. Pod nadzorom 
županijskoga zapovjednika, Mladena 
Šćulca, njemački i hrvatski vatrogasci 
razmijenili su znanja i iskustva te taktič-
kom vježbom zaključili prvi konkretan 
oblik suradnje, ističe Topolovec.

Budući da su njemački vatrogasci u Hr-
vatskoj bili upravo u vrijeme katastro-
falnih požara koji su harali Dalmacijom, 
izrazili su želju da posjete i neko od dru-
štava u okolici Splita i predaju mu dio 
dopremljene pomoći. Tako su dva dana 
proveli u Kaštel Gomilici te obišli pod-
ručja stradala u velikim požarima.

Kako navodi Topolovec, tijekom borav-
ka u Novom Vinodolskom, njemački su 
vatrogasci sudjelovali i u ophodnjama 
i osmatranju terena te pomagali nov-
ljanskim vatrogascima i u drugim re-
dovnim ljetnim aktivnostima.

U Hrvatsku su se ponovno vratili već u 
listopadu, s novom donacijom – kombi 
vozilom koje će Novljanima služiti za 
prijevoz vatrogasaca na intervencije, ali 
i mladeži na razna natjecanja. Kako su 
najavili, doći će i sljedeće ljeto, a tako-
đer su potvrdili i dolazak na  godišnju 
skupštinu DVD-a San Marinu, u travnju 
sljedeće godine. 

- U svakom slučaju, jako smo zadovoljni 
suradnjom s našim kolegama i prijate-
ljima iz Njemačke. To je jedna pozitivna 
suradnja na obostranu korist i zadovolj-
stvo, zaključio je Topolovec.

Vrijedna donacija stigla u Novi

Detalj obuke

Najprije donacije

- Prva konkretna donacija stigla nam je 
2016. godine kada je Dirk svojim vozi-
lom i prikolicom u Novi dopremio prvi 
kontingent zaštitne i vatrogasne opre-
me. Nakon toga u akciju je uključio i 
kolegu Andreasa Maiera, predsjednika 
udruge Njemački vatrogasci pomažu 
(Deutsche Feuerwehr Hilfe), ističe Veli-
bor Topolovec, tajnik DVD-a San Mari-
no, te dodaje: - Zajedničkim snagama 
Dirk i Andreas pripremaju nove posjete 
Hrvatskoj, a njihove donacije posta-
ju sve konkretnije. Potkraj travnja ove 
godine bili su na redovnoj godišnjoj 

Njemački i hrvatski vatrogasci povezani prijateljstvom i suradnjom
 



10 11nazovi 193  |  Prosinac 2017. nazovi 193  | Prosinac 2017.

Međunarodna suradnja Usavršavanje

Obnovljena suradnja Crikveničana 
i Gradišćanskih Hrvata

Članovi DVD-a Crikvenica boravili su početkom listopa-
da u trodnevnom posjetu  Dobrovoljnim ognjobran-
cima Trajštofa, u austrijskom mjestu Trausdorf an der 

Wulka, a povod posjeta bio je blagoslov njihove nove vatro-
gasne pumpe.

Odlazak crikveničkih dobrovoljaca u posjet Gradišćanskim 
Hrvatima u Austriji nije bio slučajan. Naime, još 1997. godine 
dva su vatrogasna društva potpisala Povelju o bratimljenju, 
a nakon nekoliko godina stanke, suradnja je sada ponovno 
oživljena.  

Nova vatrogasna pumpa Rosenbauer blagoslovljena je tije-
kom mise u lokalnoj crkvi, a svečanost je upotpunjena mi-
mohodom vatrogasnih postrojbi i nastupom limene glazbe. 
Cjelodnevno druženje nastavljeno je u vatrogasnom domu 
kada su članovi DVD-a Crikvenica svoje domaćine darivali 
prigodnim darovima – autohtonim primorskim proizvodi-
ma. Bila je to prihoda i za upoznavanje vatrogasaca iz ostalih 
društava u okruženju, a na „dnevnom redu“ dominirale su 
vatrogasne teme. 

Visoki standardi 
austrijskoga vatrogastva

Posjet Austriji imao je i informativno-edukativnu notu. Nai-
me, članovima DVD-a Crikvenica prezentiran je organizacij-
ski ustroj vatrogastva u Austriji koji se, kako su saznali, temelji 
na dobrovoljnim vatrogasnim društvima, dok profesionalne 
postrojbe ima tek nekoliko većih gradova. Posebno zanimljiv 
bio je posjet vatrogasnoj postaji koja se nalazi u Željeznu, 
glavnom gradu Gradišća. Pri razgledavanju njihovog voznog 
parka, Crikveničanima je posebnu pozornost privuklo nji-
hovo najnovije vozilo, specijalizirano za biološke i kemijske 
intervencije. Također su posjetili i lokalnu vatrogasnu školu 
koju pohađaju svi dobrovoljni vatrogasci, bilo za stjecanje 
zvanja vatrogasca, bilo prilikom daljnjeg usavršavanja. Školu 
čini prilično veliki kompleks, tako da je polaznicima omogu-

ćen i smještaj unutar tog kompleksa. Dio kompleksa izgra-
đen je u suradnji s mađarskim kolegama, a radi se o zgradi 
u kojoj se,  pod kontroliranim uvjetima i nadzorom iz glavne 
zgrade Škole (pomoću kamera i senzora), održavaju simu-
lacije požara zatvorenih prostora. Domaćini su s ponosom 
istaknuli sve prednosti tog objekta koji predstavlja idealan 
poligon za učenje i stjecanje iskustva u vjerno simuliranim 
uvjetima požara zatvorenih prostora. Cijeli kompleks vrlo je 
dobro osmišljen, ima nekoliko različitih poligona za uvježba-
vanje vatrogasaca,  što osigurava svijetlu budućnost austrij-
skoga vatrogastva.

Dogovoren uzvratni posjet

Dragim gostima iz Hr-
vatske domaćini su s 
ponosom govorili i o 
svojim hrvatskim kori-
jenima i kulturi. Naime, 
mjesto Trausdorf dio 
je pokrajine Gradišće 
(njem. Burgenland), u 
kojoj većina  stanov-
ništva ima hrvatske 
korijene pa njihove škole nude mogućnost pohađanja sato-
va na hrvatskom jeziku te obrazovne programa o hrvatskoj 
povijesti i kulturi.
  
Na kraju druženja načelno je dogovoren uzvratni susret, a za 
dolazak na crikveničku rivijeru velik interes je iskazao i lokal-
ni župnik koji i inače za svoje župljane organizira inozemne 
izlete. 

Puni dojmova, crikvenički vatrogasci sretni i zadovoljni vratili 
su se u Hrvatsku, a pripreme za ugošćavanje austrijskih ko-
lega i osmišljavanje programa koji će za njih pripremiti, već 
je počelo. 

Daniela Župan 

Blagoslov pumpe Impresivan školski kompleks

Suradnja duga 20 godina

U organizaciji Vatrogasne za-
jednice Primorsko-goranske 
županije i Javne vatrogasne 

postrojbe Grada Rijeke te pod pokro-
viteljstvom Turističke zajednice Grada 
Rijeke i Koncerna AGRAM, u Rijeci je 
potkraj listopada održano međunarod-
no savjetovanje vatrogasaca na temu 
“Sigurnost vatrogasaca u operativnom 
djelovanju”. Nakon već tradicionalnoga 
stručnoga skupa u Opatiji, to je savje-
tovanje bilo drugo ovogodišnje veliko 
edukativno okupljanje vatrogasaca u 
Primorsko-goranskoj županiji, a privu-
klo je čak 130 sudionika iz Slovenije, 
Srbije, Bosne i Hercegovine, Crne Gore 
i Hrvatske.

Više stranih 
nego domaćih 
predavača
Spomenuto savjetovanje još je jedan 
dokaz napora koje Vatrogasna zajed-
nica PGŽ-a već godinama poduzima sa 
svrhom kontinuirane edukacije i usa-
vršavanja svojih vatrogasnih kadrova, 
a ostat će posebno zapamćeno kao 
prvo savjetovanje u povijesti hrvatsko-
ga vatrogastva na kojemu je bilo više 
stranih nego domaćih predavača. Ri-
ječ je o svjetski priznatim vatrogasnim 
instruktorima s kojima primorsko-go-
ranski vatrogasni stručnjaci intenzivno 
surađuju posljednjih desetak godina. 
Zahvaljujući modernoj tehnologiji (live 
stream prezentacija), savjetovanje je 
svojim predavanjem otvorio  austral-
ski vatrogasni stručnjak  Shan Raffel, a 
pored njega na skupu su izlagali i Kim 
Wassum iz Njemačke, Gerhard van Nie-
kerk iz Južne Afrike, Christoph Gruber 
iz Austrije, Steve Brisebois iz Kanade te 
Marko Tomazin i Primož Žagar iz Slo-
venije. Od domaćih predavača izlagali 
su Dario Gauš i Sanjin Blažević iz JVP-a 
Grada Rijeke te Siniša Jembrih iz JVP-a 
Grada Zagreba.

 Međunarodno savjetovanje vatrogasaca

Sigurnost vatrogasaca u 
operativnom djelovanju

Savjetovanje je okupilo oko 130 sudionika iz pet zemalja, a ostat će zapamćeno 
u povijesti hrvatskoga vatrogastva kao prvo savjetovanje na kojem je bilo više 
stranih nego domaćih predavača.

Savjetovanje održano u središtu Rijeke

Po završetku naporne požarne sezone, 
tim se savjetovanjem nastavilo s usavr-
šavanjem vatrogasaca i podizanja razi-
ne operativne spremnosti, s naglaskom 
na sigurnost. Sigurnost vatrogasaca 
postavljena je kao svojevrsna misao 
vodilja cijeloga savjetovanja čija je svr-
ha bila ukazati na opasnosti kojima je 
izložen svaki vatrogasac pri obavljanju 
svakodnevnih zadaća. Temi sigurnosti 
vatrogasaca pri operativnom djelova-
nju predavači su pristupili s različitih 
aspekata, a govorilo se i o novim iza-
zovima vatrogasne struke 21. stoljeća, 
poput solarnih panela, hibridnih vozila 
te postintervencijske kontaminacije i 
profesionalnih oboljenja vatrogasaca.

Znanjem do 
sigurnosti 
vatrogasca

U ime organizatora, sudionike je uvod-
no pozdravio Dario Gauš, inače i inici-
jator savjetovanja. – Vatrogasna zajed-
nica PGŽ-a već godinama organizira 
stručni skup u Opatiji. Na tom skupu 

prednost se daje domaćim izlagačima 
i instruktorima, a na ovo savjetovanje 
cilj nam je bio dovesti što više stranih 
stručnjaka, koji su čak i bolji od nas i od 
kojih možemo učiti. Taj cilj smo postigli, 
odazvali su nam se uistinu vrsni vatro-
gasni stručnjaci koji su pripremili vrlo 
praktična i korisna izlaganja. Važni će 
biti i neposredni, neformalni kontakti 
koje će kolege vatrogasci ovdje ostva-
riti. Vjerujem da će nam ovo savjetova-

D. Gauš
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- Došli smo na ovo savjetovanje 
kako bismo vidjeli što se događa u 
svijetu vatrogastva, koji su novite-
ti. I u Sloveniji se održavaju slična 
savjetovanja, no, ovdje će glavna 
tema biti sigurnost vatrogasaca i 
mislimo da je to jako dobro jer se 
o toj temi do sada baš i nije pre-
više govorilo. Bilo je vrijeme je da 
se o toj temi progovori na jednoj 
ozbiljnijoj razini, što su organizatori ovog savjetovanja dobro prepoznali, rekli su Tilen 
Sila i Marko Stepančić iz Gasilske brigade Kopar.

- Moja su specijalnost požari otvorenoga prostora i opasnosti koje oni donose. Svake godine ima ih sve 
više. Vidjeli smo i ovoga ljeta velike požare u Kaliforniji i Portugalu, u kojima su mnogi ljudi poginuli. Zato 
mislim da su ovakvi skupovi na kojima se razmjenjuju znanja vrlo pozitivna stvar i trebalo bi ih biti što više, 
kako bismo usuglasili vatrogasne standarde na razini Europe. Jedan od najvećih izazova u vatrogastvu da-
nas su negativni učinci koje čovjek ima na okoliš, zbog čega je sve više ekstremnih događanja, napomenuo 
je Gerhard van Niekerk, predavač iz Južne Afrike.

Predsjednik Vatrogasne zajednice PGŽ-
a, Slavko Gauš, također je izrazio zado-
voljstvo savjetovanjem, a osvrnuo se 
i na stanje u vatrogastvu PGŽ-a. - Gle-
dajući opće stanje u vatrogastvu naše 
zemlje, pa i šire, zadovoljan sam razi-
nom kvalitete koju smo postigli u va-
trogastvu Vatrogasne zajednice PGŽ-a. 

Vatrogasna zajednica PGŽ-a ove 
je godine, nakon nešto duže 
stanke, organizirala osposoblja-

vanje za spašavanje iz dubina i s visina 
(II. stupanj), koje je trajalo od 6. do 17. 
studenog. Osposobljavanje je pohađa-
lo 12 polaznika iz Primorsko-goranske 
i Istarske županije, koji su ranije završili 
I. stupanj te specijalističke obuke, tako-
đer pod okriljem Vatrogasne zajednice 
PGŽ-a, čiji su instruktori vodili i ovaj te-
čaj. Voditelj tečaja bio je Igor Hrelja, a uz 
njega je s polaznicima radio i instruktor 

  Podsjetimo, Vatrogasna zajednica 
PGŽ-a redovito organizira i I. stupanj te 
specijalističke obuke (primjerice, jedan 
u nizu takvih tečajeva organiziran je 
početkom prosinca), a znanja i vještine 
stečene tijekom te obuke  sve više po-

Potkraj studenog i početkom 
prosinca  održan je i tečaj ospo-
sobljavanja za gašenje požara u 

zatvorenom prostoru. Tečaj je završilo 
12 polaznika, a među njima, zanimlji-
vo, i jedna žena – 25-godišnja Daniela 
Deni iz DVD-a Crikvenica. 

- Na ovaj tečaj sam se prijavila jer želim stjecati nova znanja i usavršavati se. Godine 2012. bila sam 
jedna od polaznika prve generacije Vatrogasne škole u Rijeci i stekla zvanje vatrogasni tehničar. Iste 
godine upisala sam i studij zaštite na radu pri riječkome Sveučilištu, koji je pri kraju, tj. trenutačno 
pripremam završni rad. Prošla sam i tečaj osposobljavanja za korištenje aparata za disanje, a također 
sam i vatrogasni sudac. Od 2011. godine kao sezonski vatrogasac radim u JVP-u Crikvenica. Sva ta 
iskustva povećat će mi, nadam se,  šanse za zapošljavanje u nekoj javnoj vatrogasnoj postrojbi, što 
je moja najveća, životna želja. To je zapravo i neki logičan slijed, budući da sam u vatrogastvu još od 
djetinjstva, kao član DVD-a Crikvenica. Neće biti lako izboriti se za ono što želim, međutim, ohra-
bruje me to što su moja dosadašnja iskustva, kao žene u tom relativno muškom svijetu, pozitivna. 
Nedostatak koji sam ja uočila je banalne naravi, npr. sva vatrogasna osobna oprema, poput odijela i 
zaštitnih rukavica, meni je prevelika. Ja sam prva u mojoj obitelji krenula u vatrogasne vode, a potom 
mi se pridružio i moj stariji brat. Imamo bezrezervnu potporu naših roditelja i to me veseli i daje mi 
dodatnu snagu da ustrajem u svojoj želji da jednog dana postanem dio neke javne profesionalne 
postrojbe, rekla je Dedi.

nje svima biti vrlo pozitivno iskustvo u 
smislu stjecanja novih znanja. Naravno 
da nam je kao organizatorima želja da 
i ovo savjetovanje postane tradicional-
no i nadam se da ćemo ga uspjeti or-
ganizirati i sljedeće godine. Dovođenje 
stranih izlagača na naše skupove naša 
je trajna želja jer je to najbolji način 
razmjene znanja i iskustava, a time i 
napretka struke, napomenuo je Gauš.

Sudionike skupa pozdravio je i Goran 
Petrc, pročelnik Ureda Primorsko-go-
ranske županije, naglasivši da je tema 
sigurnosti vatrogasaca pri operativ-
nom djelovanju vrlo dobro „pogođe-
na“, osobito u kontekstu sve većih iza-
zova s kojima se suočava suvremeni 
svijet, kao što su terorizam, migrantske 
krize i sl.

Mi već godinama ulažemo u edukaciju 
naših kadrova, imamo dobro ustrojen 
i organiziran sustav, ali prostora za na-
predak uvijek ima. Na području naše 
zajednice neka su vatrogasna društva 
slabije opremljena, što je posljedica 
slabije financijske moći jedinica lokal-
ne samouprave na čijem području dje-

luju. No, generalno gledano, pratimo 
svjetske trendove i u okviru naših mo-
gućnosti činimo sve kako bi naši ope-
rativci bili što spremniji za operativno 
djelovanje, čemu svakako pridonose i 
ovakva savjetovanja, zaključio je Gauš. 

Dobro odabrana tema savjetovanja

Zaustaviti negativan utjecaj na okoliš

Osposobljavanje za spašavanje iz 
dubina i s visina (II. stupanj)

Danijel Veljković te dvojica novih in-
struktora -  Zoran Rački i Marko Medač.

Riječ je o vrlo zahtjevnom specijali-
stičkom osposobljavanju koje uključu-
je i svladavanje  alpinističkih tehnika 
spašavanja, koje su implementirane 
u vatrogasnu službu radi proširenja 
lepeze znanja, vještina i sposobnosti 
vatrogasca u zadaćama spašavanja 
ugroženih osoba i životinja. Tijekom 
vrlo zahtjevne dvotjedne obuke, pola-
znici su, među ostalim, imali vježbe na 
vatrogasnom tornju, prošli su i terenski 
rad u Brodogradilištu „3. maj“, izrađivali 
su tzv. tirolske prečnice, a dio praktične 
nastave izveden je i na poligonu u Ša-
pjanama. Polaznici koji uspješno završe 
II. stupanj tog specijalističkog usavrša-
vanja mogu samostalno djelovati u ak-
cijama spašavanja unesrećenih osoba.

staju sastavni dio temeljne obuke sva-
koga vatrogasca. Na polaganje II. stup-
nja te obuke odlučuju se oni najbolji od 
najboljih, ambiciozni profesionalci koji 
žele napredovati i steći dodatna znanja 
i vještine. Stoga se u II. stupnju mnogo 
više pozornosti posvećuje individual-
nom radu, a zahtjevna problematika 
spašavanja iz dubina i s visina savla-
dava se na jednoj višoj razini, u kojoj 
se mnogo više vrednuju individualna 
znanja i vještine svakoga polaznika po-
naosob.

Svladavanje II. stupnja obvezan je put 
do stjecanja titule instruktora, a kako 
ističu u Vatrogasnoj zajednici PGŽ-a, u 
kojoj trenutačno ima 13 instruktora za 
spašavanje iz dubina i s visina, njihov 
je cilj proširiti instruktorsku mrežu, i to 
i izvan granica županije, što je jamstvo 
da će se taj specijalistički program ra-
zvijati i dalje.

Instruktorsko osposobljavanje 
za gašenje požara u zatvorenom 
prostoru

Polaznici na obuci u Šapjanama

T. Sila i M. Stepenčić

G. von Niekerk

Dedi: Posao u JVP-u moja je najveća želja

Najprije teorijska nastava...

…a potom praktičan rad
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Usavršavanje Vježbe

U organizaciji JANAF-a, sredinom 
studenog na Krku je održana 
vježba pripravnosti i odaziva u 

hitnim situacijama, vježba spašavanja 
te vježba prve intervencije u zaštiti oko-
liša. U vježbi je sudjelovala vatrogasna 
postrojba JANAF-a – Terminala Omišalj i 
pripadnici JVP-a Krk. Svrha vježbe bila 
je provjeriti spremnost profesional-
ne vatrogasne postrojbe JANAF-a – 
Terminala Omišalj koja štiti terminal 
od požara te njihove uvježbanosti i 
osposobljenosti za provedbu mjera 
i postupaka u slučaju iznenadnog 
događaja. Cilj vježbe bila je i provjera 
tehničke ispravnosti i kompletirano-
sti vatrogasne opreme, kao i provjera 
uvježbanosti i spremnosti tehničkog 
osoblja JANAF-a – Terminala Omišalj 
za interventno postupanje sa svr-
hom zaštite okoliša. Također se kon-
trolirala i sposobnost za evakuaciju 
i spašavanje, kao i koordiniranost s 
pripadnicima JVP-a Krk.

Prema zamišljenom scenariju vjež-
be, prilikom radova na spremniku 
A-1510 došlo je do zapaljenja tog 
spremnika i tankvane, a jedan je rad-
nik kod spremnika A-1512 onesvije-
šten.

I dok se JANAF-ova vatrogasna po-
strojba usmjerila na postupke hla-
đenja i gašenja spremnika, provje-
ru raspoložive vatrogasne opreme 
te sanaciju prostora od ekološkog 
zagađenja, vatrogascima JVP-a Krk 
povjerena je zadaća spašavanja une-
srećene osobe.  

Spašavanje s visina

Ekipa JVP-a Krk, osposobljena za spa-
šavanje iz dubina i s visina, u kratkom 
je vremenu došla do unesrećenog 
radnika na spremniku A-1512 i od-
mah započela s pripremanjem nosila 
i unesrećenog za sigurno spuštanje 
niz spremnik. Akcija spašavanja izve-
dena je bez poteškoća i u vrlo krat-
kom vremenu pa je ozlijeđeni radnik 
na vrijeme evakuiran.

Vježba je potvrdila uvježbanost JA-
NAF-ovih vatrogasaca i spremnost 
na brzu reakciju i provedbu odgova-
rajućih postupaka u slučaju iznenad-

Krčki vatrogasci u  
JANAF-ovoj vježbi

Vatrogasci JVP-a Krk na siguran i brz 
način spasili unesrećenu osobu s vrha 
spremnika

nog događaja. Također je potvrđena 
i dobra koordiniranost sa snagama 
JVP-a Krk.

Istodobno, uočeni su nedostaci u ko-
munikaciji između vatrogasnih sna-
ga JANAF-a i JVP-a  Krk, a JANAF-ovi 
vatrogasci uočili su i manje nedostat-
ke na opremi te su odmah pokrenuti 
postupci otklanjanja svih uočenih 
nedostataka.

Naposljetku kažimo da su vježbu 
pratili i Hinko Mance, zapovjednik 
JVP-a Rijeka, njegov zamjenik Dario 
Gauš, potom Sanjin Blažević, pomoć-
nik zapovjednika JVP-a Rijeka zadu-
žen za operativu i tehniku te Dinko 
Petrov, zapovjednik JVP-a Krk. Svi su 
iskazali zadovoljstvo viđenim, osobi-
to znanjem, vještinom i spretnošću 
koje su pokazali pripadnici JVP-a Krk 
pri spašavanju unesrećene osobe s 
vrha spremnika. 

Tijekom intenzivne šestodnevne obu-
ke polaznici su stjecali nova znanja, a 
obučavao ih je četveročlani instruktor-
ski tim: Dario Gauš, Igor Hrelja, Sanjin 
Blažević i Nikola Tramontana.  Najviše 
pozornosti posvećeno je praktičnom 
radu, tj. vježbama u simuliranim uvje-
tima požara zatvorenih prostora. Pri 
kraju tečaja polaznici su položili završ-
ni ispit, kao dokaz uspješno usvojenog 
programa tog specijalističkog osposo-
bljavanja.

Ove godine u Vatrogasnu školu u 
Rijeci upisano je 27 polaznika. 
Kao i prethodnih šest naraštaja, 

i ove će godine polaznici odslušati op-
sežan nastavni program, raspoređen u 
ukupno 819 sati. Ovogodišnja novost 
su predavanja o zaštiti na radu za što će 
svi polaznici koji s uspjehom svladaju i 
taj program također dobiti ogovarajući 
certifikat. 

- Bavim se vatrogastvom 
već više od 10 godina, u 
DVD-u Bjelovar. Zanima 
me to odmalena, a sada 
sam odlučio i profesional-
no se baviti vatrogastvom. 
Raspitao sam se o moguć-
nostima školovanja i čuo 
sam da je u Rijeci školo-
vanje vrlo kvalitetno, kva-
litetnije negoli u drugim 
vatrogasnim školama. Tek 
smo počeli, no, prvi dojmo-
vi su pozitivni. Polaznici su 
dobri, predavači kvalitetni, a zadovoljan sam i smještajem. 

Jakačić: Prvi dojmovi 
jako dobri

- Prva vatrogasna iskustva 
stekao sam kao član DVD-
a Sisak, drugog najstarijeg 
DVD-a u Hrvatskoj. Prije 
godinu dana preselio sam u 
Rijeku, a trenutačno radim u 
ZTC-u kao vatrogasac. Od-
lučio sam završiti Vatroga-
snu školu  jer mislim da će 
mi se nakon stjecanja ove 
diplome povećati šanse za 
zapošljavanje u nekoj pro-
fesionalnoj vatrogasnoj po-
strojbi, što je moj krajnji cilj. 
Prije nekoliko dana počela 
su nam predavanja tako da 
se mi polaznici još upozna-
jemo međusobno, kao i s 
predavačima. Moji prvi doj-
movi su jako dobri i zadovo-
ljan sam. 

Svi koji uspješno svladaju nastavno 
gradivo, steći će diplomu vatrogas-
ca ili vatrogasnog tehničara te time 
postati konkurentniji na tržištu rada, 
s povećanim izgledima za zapošlja-
vanje u željenoj vatrogasnoj struci.

- Na Rabu trenutačno imamo 80-ak operativnih vatrogasaca, ali 
niti jednog instruktora ovoga profila i zato smatram važnim da 
je netko s Raba pristupio ovoj edukaciji. Veselim se novim zna-
njima koje ću ovdje usvojiti jer mislim da treba pratiti trendove 
i neprekidno se usavršavati. Moj će zadatak biti da stečena zna-
nja prenesem kolegama na Rabu, tako da će i oni imati koristi 
od ovoga tečaja, a ne samo ja, naveo je Ličina, inače zapovjed-
nik DVD-a Rab i PVZ-a otoka Raba. 

Ličina: Kontinuitet u 
usavršavanju jako bitan

U riječku Vatrogasnu školu 
upisano 27 polaznika

Predavanja su počela 25. rujna, trajat će 
do sredine svibnja kada slijedi polaga-
nje završnog ispita, a predavači su i ove 
godine vatrogasni stručnjaci iz redova 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a. Iako je in-
teres za upis u ovogodišnju Vatrogasnu 

školu u Rijeci bio mnogo veći, vodi-
telj Škole, Nikola Tramontana, pojaš-
njava kako su se ipak odlučili upisati 
samo jedan razredni odjel, prije sve-
ga zbog rasterećenja predavača.

Antonio Jakačić (Labin)

- U riječku Vatrogasnu 
školu došao sam jer mi 
je ona najbliža, budući 
da sam iz Labina. Na 
ovo školovanje poslao 
me JVP Labin. Mnogi 
iz Istre i Labina su već 
završili ovu  školu u 
Rijeci i bili su zadovolj-
ni pa se nadam da ću 
jednako tako zadovo-
ljan biti i ja. Zasad su 
prvi dojmovi izrazito 
pozitivni, predavači su 

vrlo korektni, vidi se da imaju mnogo znanja.

I. Palata (Bjelovar)

Palata: Riječka Škola na 
dobrom je glasu

Foto škola 4, potpis: 
Vedran Glištra (Rijeka)

Glištra: Cilj  
– zapošljavanje 
u profesionalnoj 
postrojbi

Polaznici Vatrogasne škole

Vedran Glištra (Rijeka)
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Obljetnice Obljetnice

Proslava 40. obljetnice DVD-a 
Klana bila je prigoda za prisje-
ćanje na najvažnija postignuća 

tog društva koje se tijekom četiri de-
setljeća rada profiliralo kao pouzdan 
partner lokalne zajednice u kojoj dje-
luje, ne samo u segmentu vatrozaštite, 
nego i na mnogim drugim područjima 
društveno korisnoga rada. Predsjed-
nik Društva, Dario Gauš, na svečanoj 
je sjednici podsjetio na najvažnije tre-
nutke iz bogate povijesti klanjskoga 
vatrogastva. 

Kako je rekao, požar koji je 1726. go-
dine izbio u  dvorcu u Klani (zgrada 
današnje Šumarije Klana) smatra se 
početkom priče o vatrogastvu na 
klanjskom području, dok najstariji pi-
sani trag o koliko-toliko organiziranoj 
vatrogasnoj službi na području Klane 
datira s početka 20. stoljeća. Poznata 
je također činjenica da je,  za vrijeme 
talijanske vladavine, u Klani djelovalo 
dobrovoljno vatrogasno društvo (uz 
njih još šest na području od Opatije 
do Knežaka i Materije). Ta su društva 
djelovala uz riječku profesionalnu va-
trogasnu jedinicu, tadašnji 21. korpus 
Vigilli del Fuoco. - Ono što je neposred-

Na godinu – 50-ak 
intervencija
Prema Gauševim riječima, upravo su in-
tervencije svrha postojanja vatrogasne 
postrojbe, što podrazumijeva pomoć 
mještanima u nedaćama. Danas Druš-
tvo broji trideset operativnih članova, 
od ukupno 102 člana, sa svim potreb-
nim uvjetima za izlazak na intervenciju. 
Godišnji broj intervencija kreće se oko 
50, što na području općine Klana, što 
na području drugih dijelova županije 
pa i izvan nje. Pored intervencija, važan 
dio aktivnosti odnosi se i na prijevoz 
pitke vode, kontrolirana spaljivanja te 
obrezivanja stabala i sl. - Važno je napo-
menuti da je DVD Klana tehnički, a po-

Formalni dio proslave okončan je taktičko-
pokaznom vježbom koja je održana  na 
prostoru bivše vojarne. Vatrogasci DVD-a 
Klana i DVD-a Škalnica demonstrirali su svoje 
vještine i znanja povezana s izvlačenjem 
unesrećene osobe iz vozila, evakuacijom 
ljudi iz zgrade zahvaćene požarom te taktike 
gašenja požara na objektima.

40. obljetnica uspješnoga rada

  DVD Klana  - ponos lokalne zajednice
Klanjski vatrogasci proslavili su sredinom lipnja vrijednu obljetnicu – 40 godina 
postojanja. U proslavi su im se pridružili i mnogobrojni mještani općine Klana 
te im time odali priznanje i zahvalili za njihov golem doprinos sigurnosti i kvali-
teti života cijele lokalne zajednice.

Svečana sjednica održana ispred vatrogasnog domaPredsjednik D. Gauš

Nastup plesne skupine STARS

no utjecalo na osnivanje DVD-a Klana je 
klanjska drvna industrija, tadašnji DIP 
Klana, koji je iznjedrio jaku industrijsku 
dobrovoljnu vatrogasnu postrojbu iz 
koje su potekli i osnivači DVD-a Klana. 
DVD Klana osnovan je na inicijativu 
Vatrogasnog saveza Općine Rijeka i ta-
dašnje Mjesne zajednice Klana. Društvo 
je osnovano iz više razloga: zbog uda-
ljenosti Klane od Rijeke i tadašnje Pro-
fesionalne vatrogasne jedinice Rijeka, 
zbog pojačane požarne ugroženosti u 
Drvnoj industriji Klana i Šumariji Klana, 
zbog slabljenja IDVD-a te rasprostranje-
nosti klanjskoga područja. Naposljetku, 
osnivanje DVD-a potaknulo je i nekoli-
ko većih požara koji  su se dogodili uoči 
osnivanja Društva, rekao je Gauš.
Osnivačka Skupština DVD-a Klana odr-
žana je 14. srpnja 1977. godine. U Izvrš-

ni odbor izabrani su Josip Barak, Karlo 
Iskra, Đuro Smoljenović, Vlado Predo-
vić, Vlatko Raspor, Goran Raspor, Vlado 
Miljanović, Pavao Sušnik, Ivan Šustar, 
Jerko Gržinčić, Slavko Gauš. Nadzorni 
su odbor sačinjavali Branko Medvedić, 
Vinko Piković i Josip Gržina. Za prvoga 
je predsjednika Društva izabran Vlatko 
Raspor, dok je prvi tajnik bio Vlado Pre-
dović, a blagajnik Karlo Iskra. Za prvo-
ga komandira Društva izabran je Slavko 
Gauš.

Godine koje su uslijedile obilježila je 
„borba“ klanjskih vatrogasaca za tra-
ženje „mjesta pod suncem“, od prvog 
osposobljavanja za dobrovoljnog va-
trogasca, održanog 31. svibnja 1978. 
godine u Klani, pa sve do 1997. godine, 
kada prvi put dobivaju čvrsti objekt 
koji su mogli nazvati svojim domom. 
Dom je otvoren u povodu 20. obljet-
nice Društva, a tom je prigodom otvo-
reno tek prizemlje. Prostor na prvom 
katu je 2004. godine stavljen na ras-
polaganje mještanima općine Klana, 
za potrebe teretane, dok je prostor na 
drugom katu 2005. godine uređen kao 
multimedijski centar, čime je poprilič-
no obogaćen kulturni život Klane.

„Zlatne“ godine
- Svojevrsne dane ponosa i slave DVD 
Klana bilježi od 1998. pa sve do 2008. 
koju je obilježila svjetska kriza. Opera-
tiva Društva tada doživljava značajna 
ulaganja. Tako smo 1998. godine na-
bavili vozilo za gašenje šumskih požara 
Citroen Jumper koje je 2005. godine  
zamijenjeno modernijim Nissan Pick 
Up vozilom. Godine 2002. nabavili smo 
i autocisternu s kapacitetom spremni-
ka vode od 6500 litara. Godine 2006. 
nadograđen je vatrogasni dom čime je 
dobiveno spremište za opremu sa sje-
verne strane objekta, podsjetio je Gauš.

Ono na što je Društvo posebno pono-
sno je zavidna zastupljenost ženske 
populacije među članstvom. Od 2007. 
godine, kada je oformljena ženska na-
tjecateljska ekipa pa do danas, DVD 
Klana na svim se seniorskim vatroga-
snim natjecanjima u županiji pojavljuje 
sa ženskom ekipom, a u nekoliko na-

sebice kadrovski, dorastao svim zada-
ćama koje se stavljaju pred članove. No, 
siromašan općinski proračun usmjerio 
nas je ka EU fondovima. Potkraj trav-
nja za EU fondove prijavili smo projekt 
rekonstrukcije zgrade vatrogasnog 
doma, vrijedan 2,1 milijun kuna, a plan 
nam je nabaviti i navalno vatrogasno 
vozilo, za što su inicijalna sredstva već 
osigurana, naglasio je Gauš te s pono-
som zaključio: - Ništa od navedenog ne 
bi bilo moguće da članovi DVD-a Klana 
od osnutka do današnjih dana nisu vo-
dili brigu o kontinuitetu u radu. Tako 
je rad s djecom i mladeži neizostavan 
segment našeg djelovanja, kroz koji su 
prošle generacije i generacije klanjske 
djece i mladeži. Trenutačno ta katego-
rija članstva broji četrdeset pripadnika, 
raspoređenih u dobne skupine od 6 
do 12 i od 12 do 16 godina. Sve do da-
našnjih dana bilježi se pozitivan trend 
prelaska iz redova mladeži u operativni 
sastav i to je nešto na što smo osobito 
ponosni, zaključio je Gauš.

vrata nastupio je i s dvije ženske ekipe, 
rame uz rame s muškim ekipama Druš-
tva. Također je glavnina njih pristupila i 
u redove operativaca gdje ravnoprav-
no s muškim kolegama odrađuju ra-
znovrsne intervencije.

U sklopu proslave, ispred vatrogasnoga doma upriličeno je i natjecanje 
vatrogasnih grupa – Fire Combat. Nastupila je 21 ekipa iz raznih krajeva 
Hrvatske. U muškoj „A“ kategoriji prvi su bili natjecatelji iz JVP-a Grada 
Zagreba, u „B“ kategoriji slavio je DVD Kaštela, a u „C“ kategoriji JVP Grada 
Rijeke. Domaća ženska ekipa slavila je u kategoriji „A“, dok je u kategoriji 
„MJEŠOVITO“ pobijedila ekipa JVP-a Grada Zagreba.

Čak 21 ekipa na Fire Combat 
natjecanju

Izložba fotografija
U nekadašnjoj kino dvorani postavljena je izložba fotografija „DVD Klana 
(1977.-2017.)“. Izložba je svojevrsni presjek rada i najvažnijih trenutaka iz 
povijesti klanjskoga vatrogastva. Lokalno stanovništvo sa zanimanjem je 
razgledalo fotografije i prisjetilo se mnogih događaja u kojima su sudjelovali 
klanjski vatrogasci.

Pljesak publike za atraktivnu vježbu

Vatrogasna vježba

Detalj natjecanja

Otvorenje izložbe

Klanjski vatrogasci pokazali 
zavidna znanja i vještine
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Obljetnice Obljetnice

Priznanja i 
nagrade
Na svečanoj sjednici dodijeljena su pri-
znanja i nagrade najzaslužnijim člano-
vima Društva. Među ostalim, priznanje 
„počasni vatrogasni časnik“ dobili su 
Gino Barak i Zvonko Mrvčić. Priznanje 
za posebne zasluge pripalo je Draga-
nu Iskri i Dušanu Štembergeru. Zlatnu 
plamenicu dobili su Dario Gauš, Mark 
Gržinčić i Gino Barak, a zlatnu medalju 
Franjo Poklar. Srebrne plamenice uru-
čene su Andreju Gaušu, Kaludiju Jeleti-
ću, Davoru Gaušu i Antoniji Iskra, a sre-
brne medalje Senki Gauš i Sanji Iskra. 
Priznaje „vatrogasni veteran“ dobili su: 
Slavko Gauš, Zvonko Mrvčić, Rudolf 
Iskra, Stanko Miočić, Franjo Poklar i Ar-
sen Raspor, dok je priznanje za 50 go-
dina rada u vatrogastvu dobio Slavko 
Gauš. U znak zahvalnosti za nesebičnu 
potporu i pomoć DVD-u Klana, nagra-
đen je i Stjepan Brljak iz GVZ-a Rijeka. 
Posebno priznanje uručeno je i supruzi 
Slavka Gauša – Lauri Gauš. Istodobno, 
DVD-u Klana uručena je plaketa HVZ-a 
u povodu 40. obljetnice.

Mnogobrojni uzvanici čestitali su DVD-
u Klana 40. rođendan, pritom ne štede-
ći riječi hvale. Među ostalima, čestitke 
je uputila i novoizabrana općinska 
načelnica, Željka Šarčević  Grgić, kao i 
Zlatko Mihelec u ime Primorsko-goran-
ske županije te Teodor Fricki i Franjo 

Naselje Vela Učka smješteno je u 
središtu Parka prirode „Učka“ i 
poprilično je dislocirano od po-

stojećih profesionalnih vatrogasnih po-
strojbi. Problem dislokacije još je očitiji 
u zimskim mjesecima, kada je pristup 
mjestu vrlo otežan. To je skupinu en-
tuzijasta potaknulo na osnivanje DVD-
a Učka, što im je i uspjelo 30. travnja 
2007. godine.

Deset godina kasnije, točnije početkom 
srpnja ove godine na Učki je svečano 
proslavljena 10. obljetnica rada tog do-
brovoljnog vatrogasnog društva. Kako 
je tom prilikom izvijestio predsjednik 
Društva, Santo Pulić, DVD Učka u tih je 
10 godina sudjelovao u mnogim eko-
loškim akcijama i drugim lokalnim ma-
nifestacijama, surađivao s mnogim or-
ganizacijama i poslovnim subjektima, 
sve kako bi namaknuo prijeko potreb-
na sredstva za rad. Svoje glavne zadaće 
dosad su uvijek izvršavali na vrijeme i 
kvalitetno. Tako tijekom ljeta redovito 
organiziraju protupožarna dežurstva, 
zimi čiste snijeg, a na intervencije se 
odazivaju kad god treba. – Danas DVD 
Učka broji 40-ak članova, od čega 12 
operativnih vatrogasaca. Posjedujemo 
jedno interventno vozilo te osnovnu 
vatrogasnu opremu. Raduje nas što u 
naše društvo stalno dolaze novi, mladi 
članovi s područja Učke i okolice, rekao 
je Pulić te, kao najveću želju za buduć-
nost, istaknuo nabavu novog vatroga-
snog vozila, kao i pronalaženje ade-
kvatnog prostora za smještaj opreme.

Priznanja 
najzaslužnijima
Proslava vrijedne obljetnice iskorištena 
je za dodjelu priznanja najzaslužnijima. 
Tako su priznanja za poseban doprinos 
zaštiti i spašavanju ljudi i imovine do-
bili: Branko Baričević, Sanja Baričević 
Hibler, Goran Hibler, Željko Kesovija, 
David Marot, Boris Načinović, Santo Pu-
lić, Dean Šebelić, Florijan Tomc, Marko 
Vrkić, Marijan Vuksan, Damir Zrinšćak, 
Arsen Zubović, Muhamed Mahmutović 
i Sanjin Širola. Istodobno, podijeljene 
su spomenice za 10 i 20 godina vjerno-
sti vatrogastvu, dok je spomenicu za 30 

Gregurić, počasni predsjednici HVZ-a. 
– Možete biti ponosni na sve što ste 
dosad učinili. Imate izvrstan pomladak, 
imate lijepi vatrogasni dom, imate do-
bru operativu i to je za svaku pohva-
lu. Drago nam je da večeras slavimo s 
vama, a vaš dugogodišnji predsjednik, 
Slavko Gauš, naš je dugogodišnji su-
radnik i dobro poznato ime u hrvatsko-
me vatrogastvu. Možete biti ponosni 
da ga imate u svojim redovima, poručio 
je Fricki. U ime DVD-a Klana na čestitka-
ma se zahvalio Slavko Gauš te pozvao 
na daljnju uspješnu suradnju. 

Naposljetku dodajmo da su svečanu 
sjednicu svojim nastupom uveličali 
Pjevački zbor „Matko Laginja“ te članovi 
Plesne skupine „STARS“, a zabava je 
potrajala do dugo u noć, uz grupu 
„Vatreni dečki“.

Milenijska 
fotografija Šime 
Strikomana

Svečano obilježavanje 40. 
obljetnice DVD-a Klana završilo 
je početkom listopada zajednič-
kim fotografiranjem svih člano-
va DVD-a Klana. Nije se radilo o 
„običnom“ fotografiranju, već 
je za tu prigodu u Klanu stigao 
Šime Strikoman i napravio svo-
ju 589. milenijsku fotografiju. 
Fotografiranje je obavljeno na 
atraktivnoj Gradini, tj. ostacima 
klanjskoga kaštela.

Pohvale gostiju

Načelnica čestitala vatrogascima

DVD Učka proslavio 10. rođendan

Članovi i simpatizeri DVD-a Učka proslavili prvih 10 godina uspješnoga rada

godina vatrogasne službe spomenicu 
primio zapovjednik DVD-a Učka, Goran 
Hibler.

Na svečanoj proslavi bili su i mnogi 
vatrogasni dužnosnici iz okruženja, a 
u njihovo ime čestitke slavljenicima 
uputio je Slavko Gauš, predsjednik VZ 
PGŽ-a. – Čestitam vam na svemu što ste 
dosad učinili za vatrogastvo. U ovih 10 
godina mnogo je lijepih rezultata iza 
vas. Drago mi je da u vaše društvo stal-
no dolaze mladi jer to garantira da ćete 

i dalje uspješno raditi. Upravo to vam i 
želim – da i dalje uspješno radite i bu-
dete važan segment vatrogasnih snaga 
naše županije. Čestitke svima, rekao je 
Gauš.

Na kraju druženja predsjednik Pulić 
još je jednom zahvalio svim članovima 
Društva, ali i mještanima koji nesebično 
podupiru rad DVD-a te svima poručio:  
- Budite ponosni na proteklih 10 godi-
na te se sa zadovoljstvom radujte godi-
nama koje slijede!
 

S. Pulić S. Gauš čestitao G. Hibleru

Mladi – ponos DVD-a Klana

T. Fricki uručio D. Gaušu plaketu HVZ-a

F. Gregurić čestitao S. Gaušu
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Predstavljamo Predstavljamo

Sve više žena u svijetu, ali i u Hrvatskoj, svojim radom 
i profesionalnim uspjesima potvrđuje da vatrogastvo 
više nije isključivo muška profesija. Među tim ženama 

koje pomiču granice i ruše barijere svakako je i Lorena Lasla-
vić iz Šapjana, koja sa svojim suprugom Zoranom i njihovim 
kućnim ljubimcima doslovno živi vatrogastvo.

Lorena i Sparky – dobitna 
kombinacija
Lorena je kao profesionalna vatrogaskinja zaposlena u 
Rafineriji Urinj u Rijeci, članica je DVD-a Kras-Šapjane, a 
u njezinoj su obitelji čak dva vatrogasna potražna psa. 

 Pomicanje granica   

Lorena Laslavić i njezin 
Sparky – ponos hrvatskoga 

vatrogastva
Lorena Laslavić prva je (i zasad jedina) hrvatska profesionalna vatrogaskinja 
s potražnim vatrogasnim psom i prva profesionalna vatrogaskinja Liburnije. 
Pored toga, završila je i obuku za ronioca te II. stupanj specijalističkoga usavr-
šavanja za spašavanje iz dubina i s visina. Njezin je Sparky pak prvi križanac u 
redovima vatrogasnih potražnih pasa. 

Belgijska ovčarka Dr. Rain ponos je Loreninog supruga 
Zorana, koji je prije sedam godina i pokrenuo osnivanje 
K-9 timova u hrvatskome vatrogastvu, a danas predsjedava 
Povjerenstvom HVZ-a za potražne pse. Zahvaljujući njemu, 
danas diljem Hrvatske djeluje čak 15 takvih licenciranih 
timova, a među njima su i Lorena i njezin Sparky, koji je 
„zablistao“ na posljednjem licenciranju, održanom početkom 
listopada u Čakovcu, u organizaciji Hrvatske vatrogasne 
zajednice, Udruge potražnih pasa Hrvatske i Javne 
vatrogasne postrojbe Čakovca. Sparky je uspješno svladao 
sve testove, unatoč ozljedi i šavovima koje je dobio svega 
nekoliko sati prije licenciranja. Njegova terijerska krv očito 
ga je tjerala dalje i dovela do titule prvoga nečistokrvnog psa 
tragača.
Ponosna Lorena rado je prokomentirala taj uspjeh. – Sparky 
ima samo dvije i pol godine. Križanac je terijera i maltezera i 
u našu je obitelj došao kao klasičan kućni ljubimac. Međutim, 
ubrzo nakon njegovog dolaska, počeli smo trenirati. On je 
prvi pas s kojim sam krenula u spasilačke vode i izrazito sam 
ponosna jer smo dokazali da i križanci mogu biti korisni i 
vrijedni spasioci, ističe Lorena. 

Obitelj Laslavić – dvostruki 
K-9 tim 
Prve „spasilačke“ ko-
rake Lorena i Sparky 
napravili su u tre-
nažnome centru u  
Šapjanama. Tu su se 
upoznali s poligonom 
za poslušnost i ruševi-
nom te ubrzo postali 
potražni tim Dobro-
voljnog vatrogasnog 
društva Kras-Šapjane. 
– Budući da danas 
imamo K-9 timove 
diljem države, volimo 
trenirati na raznim lo-
kacijama i tako psima 

osigurati uvjete za trening na nepoznatom terenu. Zna se 
dogoditi da u samo jednom tjednu treniramo u Osijeku, Istri, 
Dubrovniku, a već sljedeći idemo u Mađarsku na trening ta-
bor, pojašnjava Lorena. 

U tu zanimljivu i nesvakidašnju „priču“ Lorenu je uveo njezin 
suprug Zoran pa danas zajedno rade na istom “projektu” 
- vježbama, prezentacijama i trening taborima, na kojima 
ponosno predstavljaju Hrvatsku vatrogasnu zajednicu, 
Vatrogasnu zajednicu Primorsko-goranske županije, DVD 
Kras-Šapjane i Udrugu potražnih pasa Hrvatske. - Svakako 
sam se našla u tome i zavoljela taj “posao”. Ta povezanost sa 
psom teško se izražava riječima jer to postaje način života, a 
moram priznati da je Sparky zauzeo posebno mjesto u mom 
životu, kaže Lorena. 

Ključ uspjeha - redoviti 
treninzi i nagrade

S potražnim psi-
ma treba redovito 
trenirati, a da bi se 
psi što bolje vezali 
uz svojega vodiča, 
mora se među njima 
neprekidno razvi-
jati povjerenje, ali 
i prisnost. - Prosje-
čan trening vatro-
gasnog    K-9 tima 
sastoji se od vježbi 
poslušnosti, savlada-
vanja raznih prepre-
ka te samog traženja, 
bilo na ruševini ili u 
šumi. Vremenskog 
ograničenja pri tre-
ninzima nema, već 
se trening koncipira 
prema individualnim 
potrebama psa. Može biti dnevni ili noćni. Također, pse se 
trenira u svim vremenskim uvjetima, po kiši, snijegu, magli. 
Tijekom treninga ometa ih se na razne načine - bukom, di-
mom i slično, a sve kako bi  uvjeti rada bili što sličniji onima 
u kojima trebaju raditi prilikom stvarnih akcija spašavanja. 
Dobro istreniran pas svojem će vodiču jasno signalizirati kad 
je pronašao unesrećenu osobu ili joj je na tragu. Najzgodni-
je je kad pas žrtvu označi oblajavanjem jer na samom tere-
nu mogu biti otežani uvjeti pri kojima, primjerice, cviljenje, 
grebanje ili ležanje kraj žrtve, vodiču ne mora biti vidljivo. 
Sparky obično sjedne pokraj žrtve te onda počne lajati. Vrlo 
je bitno reći da psi označavaju žrtve koje se nalaze u nekom 
neobičnom položaju (npr. sjede, čuče, leže..) te neće lajati na 
osobu koja se slobodno kreće, pojašnjava Lorena te doda-
je: - Psi rade prema principu pozitivne motivacije. Oni s jače 
izraženim plijenskim nagonom nagrađuju se igračkom, dok 
je Sparky od samog početka nagrađivan klopicom. Nagradu 
može dati vodič ili markirant, a sama vrsta nagrade prilikom 
treninga nije bitna, već je bitno da se pas nakon dobro odra-
đenog traženja razveseli nagradi, kaže Lorena. 

Važnost potražnih pasa

U akcijama traganja i spašavanja, pomoć obučenih potražnih 
pasa iznimno je važna i višestruko povećava izglede za 
uspjeh akcije. Kako pojašnjava Lorena, psi na ruševini 
imaju prednost pred ljudima jer su mnogo lakši, što je na 
nestabilnom terenu vrlo važno. Iako vodič sam procjenjuje 
hoće li psa uputiti na neki dio ruševine ili ne, pas mnogo lakše 
dođe do njega. Također, može se zavući u razne rupe, tunele 
ili spaziti čovjeka na visini. Ovisno o situaciji, pas prilazi žrtvi 
što je brže moguće i potom odmah svojem vodiču signalizira 
pronalazak žrtve. Ta brzina može biti presudna u spašavanju 
života unesrećene osobe, osobito ako ta osoba ima i ozlijede 
opasne po život.

Lorena i Sparky

Sparky i dalje „običan“ pas 

I dok je na treninzima i akcijama spašavanja Sparky pouzdan 
i ravnopravan član K-9 tima, kad nije na „radnom mjestu“, on 
je sasvim „običan“ pas i živi „običnim“ pasjim životom. – To 
znači da u slobodno vrijeme rado šećemo, trčimo, igramo se. 
Poput ostalih pasa, Sparky u našem domu ima svoje mjesto 
za spavanje i svoje životinjske prijatelje. Sparky, naime, živi u 
predivnoj simbiozi s belgijskom ovčarkom Rain – potražnim 
psom mojeg supruga, s čivavom Lolijem koji nije potražni 
pas, već naša mala maskota i najveći čuvar, a s njima je u 
veseloj obitelji i mačka Nan. Izvrsno se slažu, imaju našu 
bezrezervnu ljubav i potpuno su ravnopravni članovi naše 
obitelji, rekla je Lorena. 

Što donosi sutra

Iako je Lorena već postigla zavidne uspjehe u 
profesionalnome vatrogastvu, na kojima bi joj mogli 
pozavidjeti mnogi, pred njom je još mnogo izazova i ciljeva. 
Kako sama kaže, vatrogastvu je potpuno predana i stoga 
je razumljiva njezina želja da se zaposli u nekoj javnoj 
vatrogasnoj postrojbi. Naravno, nastavit će i svoj rad s 
potražnim psima, a neupitna je i njezina daljnja edukacija 
i usavršavanje u raznim segmentima vatrogasne struke.  
– Planova ima mnogo, želim napredovati u struci i to su 
izazovi koji me vesele. A što donosi sutra, vidjet ćemo. Ja se 
nadam najboljem, vedro i optimistično zaključila je Lorena.  

Sparky i njegovi prijatelji u trenucima odmora

Obiteljski „posao“

Lorena i Sparky svoje vještine 
rado pokazuju i „civilima“
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Natjecanja

U organizaciji Vatrogasne zajednice PGŽ-a i DVD-a Cri-
kvenica, početkom listopada u Crikvenici je održano 
godišnje županijsko natjecanje odraslih. Nastupilo je 

25 ekipa. Već uobičajeno, natjecalo se u vježbi s motornom 
vatrogasnom štrcaljkom bez upotrebe vode i štafetnoj utrci 
na 400 m s preprekama.

Županijsko vatrogasno natjecanje za odrasle

Od 2010. broj natjecateljskih 
ekipa prepolovljen

Završno postrojavanje natjecateljskih ekipa

Detalj natjecanja

U kategoriji „Muški – A“ nastupilo je 10 ekipa, a najbolji su 
bili: DVD San Marino, DVD Kraljevica i DVD Sušak. U kategori-
ji „Žene – A“ bilo je pet ekipa, a tri prvoplasirane bile su DVD 
San Marino, DVD Klana i DVD Sušak. U kategoriji „Muški – B“ 
nadmetalo se devet ekipa. DVD Delnice bio je prvi, DVD Brod 
Moravice drugi, a DVD Kupjak treći. Naposljetku, u kategori-
ji „Žene – B“ nastupila je samo ekipa DVD-a Bribir, što joj je 
automatski osiguralo pobjedu, ali s vremenom dostojnim i 
A kategorije.

DVD Bribir

Nažalost, ove godine na natjecanju nije bilo predstavnika iz 
redova JVP-ova, a posebno se komentirala činjenica da se iz 
godine u godinu smanjuje broj natjecateljskih ekipa. Primje-
rice, godine 2010. i 2011. na županijskim natjecanjima su-
djelovalo je po 50 ekipa, ove godine, ponovimo, tek njih 25. 
Ono što posebno zabrinjava jest činjenica da je tendencija 
opadanja broja natjecateljskih ekipa vidljiva u gotovo svim 
vatrogasnim zajednicama diljem Hrvatske.

Predstavnici VZPGŽ-a, vatrogasaca  
Crikvenice i PGŽ-a proglasili pobjednike

Bilo kako bilo, na kraju natjecanja najboljima su dodijelje-
ni pehari i diplome, uz čestitke koje su svim natjecateljima 
uputili Slavko Gauš, predsjednik VZPGŽ-a, Mladen Šćulac, 
županijski vatrogasni zapovjednik i Zlatko Mihelec, savjetnik 
u Uredu županije.  

Dvostruki pobjednici: DVD San Marino – Novi Vinodolski

DVD Delnice

Intervju

Autorica Ermina Duraj svoju je pro-
fesionalnu karijeru započela u 
novinarstvu, a nakon 12 godina, 

prihvativši posao glasnogovornice u Pri-
morsko-goranskoj županiji, prešla je u 
PR-ovske vode, u kojima uspješno „pliva“ 
već  cijelo desetljeće. Završila je poslije-
diplomski specijalistički studij Odnosa s 
javnošću pri Fakultetu političkih znanosti 
u Zagrebu. Danas je voditeljica Kabineta 
župana, također je i član Nadzornoga od-
bora Hrvatske udruge za odnose s javno-
šću, a kako ističe, nada se da će svojom 
knjigom pomoći kolegama koji tek  ulaze 
u svijet PR-a (engl. public relations – hrv. 
odnosi s javnošću).

Procvat županijske PR 
službe 
- Kada sam došla u Županiju, zadatak mi je 
bio samo komunikacija s medijima. Ubrzo 
se to proširilo na mnogo drugih poslova, 
od niza uredskih poslova do,  primjerice, 
protokola i pripreme manifestacija. Nije 
bilo lako jer su očekivanja bila velika, a ja 
sama.  Moj je zadatak bilo i osmišljavanje 
projekta „Županija prema vani“. U 
početku sam taj posao radila uz još jednu 
kolegicu koja je bila zadužena za protokol, 
što je također u ingerenciji županijske 
PR službe. U međuvremenu, a prošlo 
je deset godina, odnosi s javnošću su 
dobili bolji „status“, pa trenutačno u našoj 
službi radi šestero ljudi, a „pokrivamo“ 
sve što spada u kategoriju „Županija 
prema vani“: web stranice, društvene 
mreže (npr. PGŽ je prva hrvatska županija 
koja je pokrenula svoj FB profil), tiskani 
promotivni materijali, osmišljavamo i 
nastupe na sajmovima, dakle cjelokupno 
brendiranje Županije u našim je rukama. 
Tu treba dodati i međunarodnu i 
međuregionalnu suradnju i komunikaciju 
s držanim institucijama, kriznu i internu 
komunikaciju  i, naravno, odnose s 
medijima. Veseli me što čelnici Županije 
shvaćaju kolika je vrijednost i važnost 
odnosa s javnošću. Dokaz tome je i da 
sam član Kolegija župana i u prilici sam 
davati sugestije kod donošenja odluka. 
Iako prostora za napredak još ima, 
zadovoljna sam ustrojem naše službe. 
Uigrani smo, brzo reagiramo. Naš je 

Ermina Duraj, autorica prve knjige o PR-u u lokalnoj i regionalnoj samoupravi

PR - „nevidljiv“ posao za 
itekako „vidljive“ rezultate  

Knjiga „Odnosi s medijima u lokalnoj i regionalnoj samoupravi 
u  Hrvatskoj“ na jednom mjestu, sustavno i pregledno, govori 
o svim izazovima s kojima se PR stručnjaci svakodnevno su-
sreću u svojem poslu te općenito apostrofira važnost struke. 

posao javno „nevidljiv“, ali daje itekako 
javno „vidljive“ rezultate, navodi Duraj. 

Svoja iskustva objedinila je u knjizi, a 
temeljna pravila struke, o kojima piše, bit 
će dragocjena pomoć svim PR-ovcima, 
ma gdje radili. Knjiga donosi i rezultate 
višegodišnjeg istraživanja o PR službama 
u drugim hrvatskim županijama i većim 
gradovima. – Pokazalo se da su problemi 
svugdje isti. PR poslovi u mnogim 
lokalnim samoupravama povjereni su 
službenicima kojima to nije struka, a 
ako postoje educirani komunikatori, 
onda je njihov ključni izazov stjecanje 
povjerenja dužnosnika za kojeg rade. 
Iako naš posao nije politička funkcija jer 
smo mi državni službenici, profesionalci, 
bilo je slučajeva kada su moji kolege, 
nakon izbora i promjene vlasti u nekim 
lokalnim samoupravama, čak ostajali 
bez posla. Zapravo, koliko će pojedini 
PR-ovac uspijevati u svojem poslu, ovisi 
najvećim dijelom o tome ima li potporu 
i povjerenje svojih pretpostavljenih, kaže 
Duraj. 

Pohvale Vatrogasnoj 
zajednici PGŽ-a
Pored toga što proračunski prati rad 
Vatrogasne zajednice PGŽ-a, Županija 
sudjeluje i u pripremi požarne sezone, 
redovito prati vatrogasne vježbe te uče-
stalo komunicira s vatrogasnim čelni-
cima. – Često zajednički organiziramo i 
neke protokole za događanja u kojima 
zajednički nastupamo poput, primjerice, 
najave požarne sezone. Naša suradnja 
posebno dolazi do izražaja prilikom kri-
znih situacija, poput velikih požara otvo-
renoga prostora, poplava ili, primjerice, 
ledoloma, kakav smo imali  prije nekoli-
ko godina. Tada smo s vatrogascima za-
jednički obilazili teren i analizirali stanje. 
Naša vatrogasna zajednica nema profe-
sionalno zaposlenog PR-ovca, no, njihovi 
su čelni ljudi izvrsni komunikatori i uvijek 
dostupni medijima, što smatram iznimno 
važnim. Ljudi koji vode Vatrogasnu zajed-
nicu zaista imaju smisla za komunikaciju, 
svjesni su njezine važnosti, reagiraju brzo 
i prilagodljivi su svakoj situaciji, pojašnja-
va Duraj.

Krizno komuniciranje – 
najslabija karika
Kako ističe, najviše prostora za napredak 
Vatrogasna zajednica ima na planu 
kriznoga komuniciranja. - U slučaju 
ekstremnih događaja, kojih u vatrogastvu 
zna biti dosta, vatrogasci su, logično, 
koncentrirani na svoju primarnu zadaću – 
intervenciju kojom se želi zaštititi  ljudske 
živote i imovinu te zaustaviti neželjene 
događaje. S druge strane, baš u takvim 
situacijama bilo bi važno da imaju osobu 
od struke, PR-ovca koji će hendlati sve 
što treba – pobrinuti se za novinare, 
dati im sve relevantne informacije, 
omogućiti im fotkanje i snimanje na 
terenu, brinuti se o njihovoj sigurnosti. 
Dobro bi bilo i da se unutar Zajednice, 
interno, za sve vatrogasce organiziraju 
edukacijski seminari o komunikaciji s 
različitim ciljanim javnostima, osobito 
medijima. Eto, takve finese mislim da 
bi bile dobrodošle za našu vatrogasnu 
zajednicu savjetuje Duraj.

Posao od 24 sata na dan
- Vatrogastvo, novinarstvo, PR - sve su to 
struke u kojima se radi 24 sata na dan. Sve 
traže brzu reakciju, dobru komunikaciju i 
pune su adrenalina. Takvim izazovima 
može odoljeti samo onaj tko voli svoj po-
sao ili ga čak obožava, poput mene. A kad 
radiš posao koji voliš, uspjeh neće izosta-
ti, poručila je za kraj naša sugovornica. 

E. Duraj
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Natjecanja

U središtu Rijeke i ove su godine 
potkraj rujna održane „Riječ-
ke vatre“, jubilarne, desete po 

redu. Natjecanje „fire combat“ na riječki 
je Korzo dovelo 30-ak ekipa iz Hrvatske 
i Slovenije koje su pokazale zavidnu 
vještinu i fizičku spremnost jer riječ je 
o vrlo zahtjevnom i napornom natjeca-
nju. Naime, uz 20-ak kilograma opreme, 
dvočlane natjecateljske ekipe moraju u 
što kraćem vremenu savladati poligon 
– od preskakanja prepreke, provlačenja 
kroz tunel, spuštanja niz toranj do pre-
nošenja lutke teške 70 kg, razvlačenja 
vatrogasnih cijevi i gađanja mete.

Očekivano, i ove je godine najveća „gu-
žva“ bila u muškoj „A“ kategoriji u kojoj 
je nastupilo 20 ekipa. Najbolji je bio JVP 
Grada Zagreba, drugo mjesto osvojio 
je DVD Mladost Kaštel Sućurac, a treće 
DVD Granešinski Novaki. U kategoriji 
muški „B“ nastupilo je šest ekipa, a prva 
tri mjesta osvojili su: DVD Kaštela, JVP 
Grada Varaždina i DVD Kras-Šapjane. 
U kategoriji muški „C“ snagu je odmje-
rilo pet ekipa, a najbolja je bila ona iz 
DVD-a Sveta Nedelja/DVD Komin, dok 
je drugi bio JVP Grada Rijeke, a treći JVP 
Grada Zagreba. Naposljetku, u katego-
riji „E“ nastupile su dvije ženske ekipe, 
DVD Klana i DVD Mladost Kaštel Suću-
rac, a pobijedile su cure iz Klane. 

Milenijska fotografija Šime 
Strikomana za jubilarne  

10. „Riječke vatre“

Uoči natjecanja, sve okupljene po-
zdravili su predstavnici Grada Rijeke i 
Primorsko-goranske županije, a tom 
je prilikom riječki gradonačelnik, Voj-
ko Obersnel, još jednom zahvalio svim 
vatrogascima koji su ovoga ljeta gasili 
požare diljem Dalmacije, čime su, kako 
je rekao, još jednom potvrdili svoju hu-
manost i hrabrost.

Podsjetimo, „Riječke vatre“ pokrenuo 
je JVP Grada Rijeke u čast svojih kolega 
koji su poginuli na intervencijama. No, 
„Riječke vatre“ su i mnogo više od toga. 
Naime, svake godine imaju i huma-
nitarnu komponentu pa je tako i ove 
godine prikupljeno oko 16.000 kn koje 
će se donirati Dječjoj bolnici Kantrida, 
Odjelu za fizikalnu i rehabilitacijsku 
medicinu dječje dobi.

Naposljetku kažimo da je u Rijeci bio 
i Šime Strikoman koji je svojim fotoa-
paratom ovjekovječio 10. izdanje „Ri-
ječkih vatri“ i tako napravio svoju 583. 
milenijsku fotografiju.

Milenijska fotografija Š. Strikomana

Sudionici natjecanja

Razvlačenje vatrogasnog crijeva  
– najteži element vježbe

Čelnici Grada Rijeke i PGŽ-a 
pozdravili natjecatelje

Klanjice najbolje

O s v a j a n j e m 
prvog mjesta, 
Andrea Med-
vedić i Antoni-
ja Iskra Coralli-
ni potvrdile su 
svoju kvalitetu 
koju su u pro-
teklih šest go-
dina, koliko se 
natječu u ovoj 
disciplini, više 
puta pokazale. Da nije riječ o slučaj-
nom uspjehu potvrdile su i osvaja-
njem Kupa Hrvatske u tom natjeca-
nju prije tri godine i to kao najmlađa 
natjecateljska ekipa. – Posljednjih 
5-6 godina redovito sudjelujemo na 
ovakvim natjecanjima u Hrvatskoj, 
ali i inozemstvu, i uvijek smo među 
tri najbolje plasirane ekipe. Natjeca-
nje je vrlo zahtjevno, osobito za nas 
žene, ali nama je to izazov i veseli 
nas, rekle su zadovoljne pobjednice.

Natjecanja

U spomen na prerano preminulo-
ga istaknutog člana DVD-a San 
Marino-Novi Vinodolski, počet-

kom kolovoza u Novom je održan 13. 
memorijal „Jasmin Filipović“, vatroga-
sno natjecanje muških i ženskih A eki-
pa. Ove godine na memorijalu je na-
stupilo 17 DVD-ova iz sedam županija 
s 21 natjecateljskom ekipom.

U povodu blagdana sv. Roka, za-
štitnika općine Klana, u Klani 
je 12. kolovoza održano 15. 

rokovsko natjecanje vatrogasne djece 
i mladeži, u organizaciji DVD-a Klana. 
Na natjecanju su nastupile rekordne 34 
ekipe iz 19 dobrovoljnih vatrogasnih 
društava, u kategorijama: djeca (6-12 
godina) - žene i muški, te mladež (12-

U Novome održan 13. memorijal 
„Jasmin Filipović“

Rekordan broj ekipa na  
15. rokovskom natjecanju

 vatrogasne djece i mladeži u Klani

U kategoriji “Žene - A” pobijedio je DVD 
Varaždinske Toplice. Drugo mjesto zau-
zeo je  DVD Hrašće, a treće DVD Reči-
ca-Matica. U kategoriji “Muški - A” prvi 
je bio domaćin, DVD San Marino-Novi 
Vinodolski, drugo mjesto pripalo je 
DVD-u Šumećani, a treće DVD-u Reči-
ca-Matica.

Pod pokroviteljstvom Grada Novog 
Vinodolskog, memorijal je organizirao 
DVD San Marino, a ove godine, natjeca-
nje je održano pod motom „Neka svije-
tli nebo hrvatsko za hrabro srce kornat-
sko“, u povodu 10. obljetnice kornatske 
tragedije.

Detalj natjecanja

DVD Klana nastupio s rekordnih pet ekipa

16 godina) - žene i muški. Sudjelovala 
su dobrovoljna vatrogasna društva iz 
Primorsko-goranske županije - Opatija, 
Zlobin, Lukovdol, Blaževci-Plemenitaš 
San Marino-Novi Vinodolski, Škrljevo, 
Kras-Šapjane, Vrbovsko, Skrad, Halu-
bjan, Veliki Jadrč, Delnice, Gomirje, 
potom Donja Dubrava (Međimurska 
županija), kao i Zabok i Stubička Slatina 

(Krapinsko-zagorska županija) te Đako-
vo (Osječko-baranjska županija) i Senj 
(Ličko-senjska županija). Domaćin, 
DVD Klana, prvi je put na jednom natje-
canju nastupio s rekordnih pet ekipa.

U kategoriji „djeca žene“ nastupile su 
tri ekipe. Prvo mjesto pripalo je DVD-
u Delnice, drugo mjesto DVD-u Klana, 
dok je treće mjesto zauzela ekipa DVD-
a Škrljevo. Mješovita ekipa DVD-ova 
Lukovdol i Blaževci-Plemenitaš zauzela 
je prvo mjesto u kategoriji „djeca muš-
ki“. Drugo mjesto pripalo je DVD-u Vra-
ta, a na treće mjesto svrstala se natjeca-
teljska ekipa DVD-a  Delnice. Ukupno je 
u ovoj kategoriji nastupilo devetnaest 
ekipa.

DVD Delnice

DVD Lukovdol/Blaževci-Plemenitaš DVD San Marino

Sudionici memorijala Detalj natjecanja
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Natjecanja

U DVD-u Sušak sredinom lipnja 
prvi je put održano natjecanje 
vatrogasnog pomlatka, u or-

ganizaciji DVD-a Sušak i pod pokrovi-
teljstvom tvrtke Orbico d.o.o. – Shell 
divizija. Natjecanje je otvorio predsjed-
nik GVZ-a Rijeka, Damir Mlinac, a natje-
calo se ukupno 11 ekipa s više od 100 
pripadnika pomlatka u dobi od 6 do 
12 godina. Na natjecanju su nastupile 

Početkom listopada DVD „Kras“ 
Šapjane organizirao je već tradi-
cionalno, peto po redu natjeca-

nja vatrogasne djece. Natjecanje je odr-
žano u Vatrogasno-trenažnom centru 
u Šapjanama, a okupilo je osam natje-
cateljskih ekipa iz okolnih vatrogasnih 
društava te jednu ekipu iz prijateljsko-
ga DVD-a Repušnica. 

Djeca su se natjecala u dvije kategori-
je, muškoj i ženskoj. U kategoriji djeca 
Ž prvo mjesto zauzela je ekipa DVD-a 

U Šapjanama održano 5. 
natjecanje vatrogasne djece

Klana, a u kategoriji djeca M najbolja je 
bila ekipa DVD-a Repušnica.

Po završetku natjecanja djeca su se na-
stavila družiti i zabavljati, a organizator 

Natjecanje vatrogasnoga 
pomlatka u DVD-u Sušak

uglavnom ekipe iz Primorsko-goranske 
županije, jedna ekipa DVD-a Donja Du-
brava iz Međimurske županije te ekipa 
DVD-a Senj iz Ličko-senjske županije. 
Pored standardne vježbe s brentača-
ma, djeca su odmjerila snage i u vatro-
gasnim igricama, a cilj je bio što prije 
spojiti cijevi te srušiti što više čunjeva, 
gađajući ih vatrogasnom cijevi. 

U kategoriji „mladež žene“ nastupile 
su tri ekipe. Ekipa DVD-a San Marino-
Novi Vinodolski zauzela je prvo mjesto, 
drugo ekipa DVD-a Škrljevo, a treće 
mjesto zauzela je ekipa DVD-a Klana. 
U kategoriji „mladež muški“, od ukupno 
devet ekipa, prvo mjesto zauzela je eki-
pa DVD-a San Marino-Novi Vinodolski. 
Drugi je bio DVD-a Zabok dok je treće 
mjesto pripalo DVD-u Đakovo.

se dodatno potrudio te za sve natjeca-
telje organizirao raznovrsne vatroga-
sne igrice.

Po završetku natjecanja svim sudioni-
cima su podijeljene medalje, a onim 
najboljima  dodijeljeni su i pehari. Prvo 
mjesto osvojila su djeca iz DVD-a Vrata, 
drugo mjesto osvojio je DVD Kraljevica, 
dok je treće mjesto zauzela ekipa DVD-
a Klana. Natjecanje je prošlo u veseloj 
atmosferi, na zadovoljstvo organizato-
ra i sudionika.

Domagoj Mičetić

Iznenađenje natjecanja – predstavljanje  
vatrogasnih potražnih pasa

Priznanja najboljima uručili su zapo-
vjednik DVD-a Klana, Mateo Štember-
ger, predsjednica Savjeta vatrogasne 
mladeži Vatrogasne zajednice PGŽ-a, 
Renata Topolovec, predsjednik Vatro-
gasne zajednice PGŽ-a, Slavko Gauš te 
načelnica Općine Klana, Željka Šarčević 
Grgić.

 

Pobjednici natjecanja Detalj vježbe Domaćini nastupili s dvije ekipe

Sudionici natjecanja
Mladi natjecatelji  
pokazali pravi sportski duh

Vatrogasci u sportu

Sve je počelo 2003. godine, kada je na inicijativu Nikole 
Tramontane u Opatiji održana prva ulična utrka vatro-
gasaca. Na stazi dugačkoj 7 km nastupilo je 87 natjeca-

telja iz Italije, Mađarske, Slovenije i Hrvatske. Ukupni pobjed-
nik bio je Gianpietro Slonogo iz Italije. 

Od Opatije preko Fužina do 
Lošinja

Utrka vatrogasaca – 15 godina tradicije

Sudionici prve vatrogasne utrke u Opatiji

inozemstva, prije svega Italije i Slovenije, a veseli nas što na 
našoj utrci sudjeluju i vatrogasci iz BiH-a te Srbije, pojašnjava 
Čavlek.

Utrka zasad nema humanitarni karakter, a razlozi su, naža-
lost, financijske naravi. – Utrku pomažu uglavnom Hrvatska 
vatrogasna zajednica, Vatrogasna zajednica PGŽ-a i Gradska 
vatrogasna zajednica Maloga Lošinja, ali to su nedostatna 
sredstva. Bilo bi mi drago kada bi se javili neki sponzori koji 
bi pokrili troškove utrke. Tada bi se sav prohod od startnina 
mogao preusmjeriti u humanitarne svrhe, kaže Čavlek.

Inače, na vatrogasnoj utrci na Lošinju mogu sudjelovati svi 
aktivni vatrogasci, dobrovoljni i profesionalni, kao i članovi 
stručnih službi vatrogasnih postrojbi te umirovljeni vatro-
gasci. 

Utrka je podijeljena na tri uzrasne kategorije: vatrogasni po-
mladak, vatrogasnu mladež i vatrogasce. Pomladak trči utrku 
na 1 km, mladež na 2 km, a vatrogasci na 8 km. Natjecatelji 
su podijeljeni u starosne kategorije. Uz prvih pet plasiranih 
vatrogasca u ukupnom poretku u muškoj i pet u ženskoj ka-
tegoriji, posebno se nagrađuje i pet najbolje plasiranih pro-
fesionalnih vatrogasaca u kategoriji „Euro kup profesionalnih 
vatrogasaca“. - Posljednjih godina uveli smo i kategoriju vr-
tićkog uzrasta, čiji natjecatelji trče na 100 i 200 m, a time smo 
zapravo htjeli potaknuti najmlađe da uđu u svijet vatroga-
stva, što su oni izvrsno prihvatili, kaže Čavlek.

Utrka privlači velik broj natjecatelja, prati je i određeni broj 
građana, no, kako navodi Čavlek, to su uglavnom rodbina i 
prijatelji samih natjecatelja. Za neki masovniji dolazak publi-
ke očito će ubuduće trebati poraditi na marketingu.

Pored svih izazova s kojima se susreću u svojoj službi, vatrogasci nerijetko djeluju i na 
drugim područjima društvenoga života. Poznati su kao veliki humanitarci koji rado 
pomažu drugima, a aktivni su i na sportskom planu. Tako se, primjerice, već 15 godina, 
pod okriljem Vatrogasne zajednice PGŽ-a održava međunarodna utrka vatrogasaca.

Utrka je već sljedeće godine premještena u Fužine te pro-
širena utrkama djece i mladeži. U Fužinama je održano šest 
utrka, nakon čega se taj sportski događaj preselio na Lošinj, 
gdje se održava od 2011. godine, zahvaljujući ponajprije 
velikom entuzijazmu i angažmanu Miroslava Čavleka. - Cilj 
utrke je povezivanje hrvatskih vatrogasaca s kolegama iz 

U posljednje vrijeme u utrku uključeni i najmlađi
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Vatrogasci u sportu In memoriam

Stjepan Brljak rođen je 1938. 
godine u Donjoj Dubravi, 
u Međimurskoj županiji. U 

Primorsko-goransku županiju, 
točnije Opatiju, doselio je 1955. 
godine. U toj je županiji proveo 
ostatak života i izgradio zavidnu 
profesionalnu karijeru.

Čitav svoj životni vijek proveo je 
u vatrogastvu. Aktivno se zalagao 
na planu afirmacije  vatrogastva, 
bilo putem profesionalnih ili do-
brovoljnih vatrogasnih organiza-
cija. Angažirao se i na planu edu-
kacije mladih kadrova, kao vrlo 
cijenjen predavač. Osobito se zalagao za popularizaciju dobrovoljnog va-
trogastva te bio važan čimbenik pri osnivanju mnogih vatrogasnih društava, 
osobito onih u tzv. „Riječkom prstenu“, poput DVD-a Kastav, DVD-a Jelenje, 
DVD-a Čavle, DVD-a Kastav, DVD-a Bakar, DVD-a Zlobin i drugih. 

Nakon preseljenja u Primorsko-goransku županiju odmah se uključio u rad 
DVD-a Opatija, čiji je član bio od 1955. do 1962. godine, kada odlazi u vojsku. 
Nakon povratka, 1965. godine zapošljava se u riječkoj vatrogasnoj postrojbi 
u kojoj je napredovao od vatrogasca do voditelja odjeljenja te zamjenika za-
povjednika. Istodobno je završio i vatrogasnu školu te stekao zvanje vatroga-
snog tehničara, a potom i inženjera zaštite od požara. 

Godine 1967. prelazi u DVD Sušak u kojem je proveo punih 50 godina, sve do 
svoje smrti ove godine. Tijekom tih 50 godina u Društvu je obnašao mnoge 
zahtjevne dužnosti. Od 1998. do 2001. dio je predsjednik DVD-a Sušak, a od 
2001. do 2005. godine potpredsjednik. Godine 2005. imenovan je i doživot-
nim počasnim predsjednikom Društva. 

Tijekom dugogodišnje karijere, Stjepan Brljak bio je član mnogih tijela Hr-
vatske vatrogasne zajednice, a osobito aktivan bio je u tijelima Vatrogasne 
zajednice PGŽ-a. Jedno vrijeme bio je predsjednik Zajednice, a potom je 
imenovan i njezinim počasnim predsjednikom. Za istaknuti je i njegov anga-
žman prilikom utemeljenja vatrogasne postaje na Vežici. Stjepan Brljak bio je 
i jedan od osnivača Gradske vatrogasne zajednice Rijeka na čelu koje je bio 
do 2016. godine, kada je imenovan njezinim počasnim predsjednikom.

Za svoj predan rad odlikovan je najvišim vatrogasnim priznanjima: Poveljom 
i plaketom s likom Stjepana Deželića, Poveljom i plaketom s likom Mirka Ko-
larića, Vatrogasnom medaljom za posebne zasluge, Spomenicom veterana 
te zlatnom Vatrogasnom plamenicom i medaljom. Također je nositelj Spo-
menice Domovinskoga rata i drugih visokih državnih odlikovanja, kao što su 
Red hrvatskog trolista i Red Danice hrvatske.

Odlakaz Stjepana Brljaka velik je gubitak za cijelu vatrogasnu zajednicu. Oni 
koji su imali tu čast upoznati ga i raditi s njim, rado će ga pamtiti, prije svega 
kao vrsnoga stručnjaka i iznimnog čovjeka.

Stjepan Brljak 
(1938.-2017.)

Čavlek je i sam rekreativni sportaš koji se u svojoj dugoj sportskoj karijeri 
bavio raznim sportovima, a posljednjih 15 godina intenzivnije se bavi 
trčanjem. Trenira nekoliko puta na tjedan i dosad je postigao niz zapa-
ženih rezultata. - Istrčao sam polumaraton u vremenu 1:44:00, a osvajač 
sam odličja na vatrogasnim utrkama u Fužinama, Merhatovcu, Osijeku, 
Kopru i Trstu. Ipak, svojim najvećim uspjesima smatram prve istrčane 
maratone, one u Rijeci, Zagrebu i  Plitvicama, jer sam na tim utrkama 
zapravo pobijedio samoga sebe, a ponosan sam i na svoje redovito su-
djelovanje na manifestaciji  „Wings for Live“, u Zadru, kaže Čavlek.
Začuđujuće, nema baš riječi hvale kada je u pitanju odnos kolega vatro-
gasaca prema njegovim sportskim aktivnostima. – Imam potporu kole-
ga s kopna i vatrogasaca iz Slovenije i Italije, no, zbog mojeg sportskog angažmana, u postrojbi sam imao i malih 
problema. Kako se to ne bi ponovilo, sada svake godine, kada organiziram našu utrku na Lošinju, uzimam godišnji 
odmor, rekao je Čavlek.

David Marot – treći u Europi na 
10 km
U vatrogasnim postroj-
bama na području PGŽ-a 
popriličan je broj vatro-
gasaca koji se bave nekim 
sportom. Za ovu prigodu 
izdvajamo još dvojicu – 
Davida Marota i Kristijana 
Brmalja.
Marot se sportom bavi od 
srednje škole. Učitelj je 
skijanja, nekad se bavio i 
triatlonom te brdskim bi-
ciklističkim utrkama. Sada 
mu te discipline predstav-
ljaju samo dio treninga, a 
aktivno se posvetio trča-
nju, cestovnom i brdskom 
(Trail). - Treniram svakod-
nevno, 15 do 20 sati na tjedan. Obavezno svaki drugi dan 
trčim 15-20 km, u teretani koju imamo u postrojbi radim 
treninge snage te barem dva puta na tjedno vozim bicikl, 
u prosjeku 50 do 70 km. Niz godina sudjelujem na raznim 
utrkama u Hrvatskoj i u inozemstvu. Ove godine sam na eu-
ropskom vatrogasnom prvenstvu na utrci 10 km osvojio 3. 
mjesto u svojoj kategoriji. Sudjelujem i na našoj utrci. U Fu-
žinama sam uvijek bio među tri najbolje plasirana trkača, a 
na Lošinju sam bio pobjednik prve utrke. Istrčao sam i devet 
Riječkih polumaratona ( najbolje vrijeme 1:21:00). Posljednje 
dvije godine na tom natjecanju sudjelujem i u štafeti ( 3 puta 
7 km) i prošle godine smo pobijedili, a ove smo osvojili 3. 
mjesto, navodi Marot koji inače aktivno sudjeluje i na utr-
kama riječke Zimske lige u trčanju i to od samoga početka, 
tj. već 14 sezona. - Postigao sam zapažene rezultate. Ekipno 
smo bili prvi nekoliko puta, a posljednje tri sezone osvojili 
smo sveukupno 3. mjesto. Iza mene je i nekoliko Trail utrka, 
a posljednja i najteža dosad bila je ona na Učki, duga 31km. 
Trenutačno se natječem u dvije lige : riječkoj Zimskoj ligi u 
trčanju i utrkama „Noćna Rika“. Zasad mi ide više nego dobro 
– dva puta sam bio pobjednik, kaže Marot.

Sportom se bavi od 4. razreda osnovne škole, kada je počeo 
trenirati nogomet u kojem je „ostao“ sve do svoje 25. godine. 
Nakon toga igrao je boće, a nogomet je nastavio igrati rekre-
ativno, s ekipom na poslu. Istodobno, bavi se biciklizmom, 
trčanjem i planinarenjem. 

Miroslav Čavlek uspješan i na trkačkoj stazi

A što se tiče odnosa kolega prema njegovoj sportskoj karije-
ri, kaže da ima različitih reakcija. 
- Moj je cilj jednostavan: i na poslu i u civilnom životu že-
lim ljudima približiti sport kao nešto što je dobro, nešto što 
omogućuje druženja, širi pozitivu, stvara nova prijateljstva, 
zbližava ljude i iznad svega – čuva naše zdravlje, zaključio je 
Marot.

Kristijan Brmalj – nogometaš, 
boćar, biciklist, trkač, planinar…

- Svake godine odlazim u Feltre ( Italija ) na 
europsko vatrogasno prvenstvo u trčanju 
na 10 km. Trčim i na riječkoj Zimskoj ligi. 
Sudjelujem i na vatrogasnim natjecanjima 
u Fire combatu, s kolegom Davidom Maro-
tom. Godine 2015. i 2016. bili smo prvaci 
u C kategoriji. Odlazim i u Zagreb na hu-
manitarno natjecanje na kojem vatrogasci 
pod punom opremom trče na 25 kat. Ono 
na što sam iznimno ponosan jest to što s 
nekolicinom kolega iz JVP-a Rijeke organi-
ziram “Riječku vatrogasnu biciklijadu” koja 
je humanitarnog karaktera. Dosad smo 
pomogli dvojici dječaka kojima je trebalo 
iznimno skupo liječenju inozemstvu. Po-
nosni smo jer smo na tu biciklijadu privukli 
vatrogasce iz cijele Hrvatske, ističe Brmalj.

- Treniram tri do četiri puta na tjedan, u 
AK „Kvarner“, našoj vatrogasnoj teretani 
te na bazenima Kantrida. Najviše sport-
skih uspjeha postigao sam u nogometu, 
kao dio ekipe JVP-a Grada Rijeke, s kojom 
sam nastupao na turnirima u Zlobinu, Lju-
bljani, Italiji. Prošle godine osvojili smo 1. 
mjesto na turniru u Ljubljani. Godinama 
odlazimo i na nogometni  “Turnir prijatelj-
stva”, koji organiziramo s vatrogascima iz 
Slovenije i Italije. Ove godine smo ponovo 
vratili pehar u Rijeku, osvojivši 1. mjesto u 
Veroni. U trčanju nisam opterećen rezulta-
tima, njime se bavim više za svoj gušt i sre-
tan sam da u svojim godinama postižem 
„pristojno“ vrijeme. A što se tiče potpore 
kolega „nesportaša“, uglavnom nas bodre, 
ali ima i onih koji na naše uspjehe gledaju 
s jalom. Posebno me rastužuje što se da-
nas naši mladi kolege malo bave  sportom. 
Možda je razlog tome i to što nemamo 
neki pravilnik koji bi sve nas obvezao da 
svake godine prolazimo testove fizičke 
spremnosti, zaključio je Brmalj.

Nogometna karijera 
najduža i najuspješnija

Čavlek i sam sudjeluje na utrkama

D. Marot, veliki zaljubljenik u sport

Na brdskoj utrci

Brmalj na biciklističkoj utrci

R. Jelovica, D. Marot i K. Brmalj  
na riječkoj Zimskoj ligi
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Kutak za pohvalu

Diljem Republike Hrvatske tijekom ljeta odavana je 
počast dvanaestorici  vatrogasaca, tragično stra-
dalima u akciji na Kornatu 2007. godine. Tužna, 10. 

obljetnica te tragedije navršila se ove godine, a već 2007., 
neposredno nakon tog nemilog događaja, DVD Kraljevica 
organizirao je humanitarni malonogometni turnir čiji je fond 
bio namijenjen obiteljima nastradalih kolega. Tradicija odr-
žavanja tog turnira je nastavljena pa je ove godine održano 
njegovo 11. izdanje, a treću godinu zaredom sudionici turni-
ra natjecali su se u suhom spajanju usisnoga voda.

Na ovogodišnjem natjecanju okupilo se devet ekipa u muš-
koj i ženskoj konkurenciji, a nastupili su DVD-ovi iz Crikve-
nice, Delnica, Kraljevice, Novog Vinodolskog, Raba, Sušaka i 
Zlobina, kao i ekipa JVP-a Grada Rijeke. 

U muškoj konkurenciji najbrži su bili domaćini iz DVD-a Kra-
ljevica, ispred ekipe DVD-a Zlobin i trećeplasiranog DVD-a 
Delnice, dok su kod vatrogaskinja slavile djevojke iz DVD-a 
Sušak, ispred ekipe DVD-a San Marino-Novi Vinodolski. 

U revijalnom dijelu turnira ekipe su se natjecale u potezanju 
užeta. Najbolja je bila kombinirana 12-člana ženska ekipa 
DVD-ova San Marino i Sušak. Djevojke su u finalu nadjačale 
šestero muških kolega.

Treću godinu zaredom organizator je odlučio sva prikuplje-
na sredstva donirati Centru za rehabilitaciju Fortica - Kralje-
vica.  Zahvaljujući natjecateljskim ekipama i mnogobrojnim 
sponzorima, prikupljeno je 12.000 kuna, a iznos će se utrošiti 

Žrtve kornatske tragedije uskoro će dobiti spomenik u 
središtu grada Bakra. Naime, u sklopu ovogodišnjeg 
obilježavanja 10. obljetnice kornatske tragedije, na 

Žalu ribara u Bakru Vatrogasna zajednica Grada Bakra posta-
vila je jedinstvenu instalaciju u spomen na stradale vatrogas-
ce – veliko srce izgrađeno od bakarskoga kamena. Pozdrav-
ljajući taj čin svojih vatrogasaca, Grad Bakar odlučio je da se 
ta instalacija kao trajni spomenik preseli u park nedaleko od 
Pomorske škole. Prema riječima Darka Pavletića, predsjedni-
ka bakarske Vatrogasne zajednice, čim to dopuste vremenski 
uvjeti, posao premještanja instalacije odradit će bakarski va-
trogasci, a cijeli će se projekt financirati iz proračuna Grada 
Bakra.

Svi građani koji su se došli pokloniti kornatskim žrtvama na 
Žal ribara mogli su zapaliti svijeću, ali i na drugi način iskazati 
poštovanje i zahvalnost stradalim vatrogascima pa su tako 
mnogi od njih donosili fotografije, poruke i pisma utjehe, 
oznake vatrogasnih postrojbi, razne predmete. Sve što je 
tom prilikom prikupljeno bakarski će vatrogasci proslijediti 
kolegama u DVD Vodice, kao tople poruke obiteljima strada-
lih da njihovi najmiliji nisu zaboravljeni.

Humanitarni turnir „Heroji Kornata“ 
– hvalevrijedno događanje 

Humanost koja traje već 11 godina

za kupnju rampe za lakši prilaz prostorijama, kako bi štićeni-
cima boravak u Centra bio što ugodniji. 

Tijekom svih dosadašnjih izdanja turnira ukupno je priku-
pljeno oko 230.000 kuna, a ta su sredstva svake godine do-
nirana potrebitim pojedincima ili medicinskim ustanovama. 
DVD Kraljevica zahvaljuje svima koji su pripomogli u održa-
vanju turnira i prikupljanju novčanih sredstava za doniranje.

Na kraju ovogodišnjeg natjecanja uslijedila je dodjela pri-
znanja najuspješnijima, a prijelazni pehar pobjednicima je 
uručila socijalna radnica Centra, Tamara Petrc, dok su ostala 
priznanja dodijelili županijski vatrogasni zapovjednik Mla-
den Šćulac i predsjednik DVD-a Kraljevica Aleksandar Kružić. 

                                                                        Alen Randić

 U središtu Bakra – spomenik 
kornatskim žrtvama

I drugi su se vatrogasci Primorsko-goranske županije pot-
kraj kolovoza prisjetili kornatske tragedije, želeći još jednom 
odati počast stradalima i tako pokazati da njihova žrtva nije 
zaboravljena. Tužna obljetnica najveće vatrogasne tragedije 
u povijesti Hrvatske obilježena je i u Rijeci. Na Molo longu 
zapaljene su svijeće za stradale vatrogasce, a svi okupljeni 

Jedinstvena instalacija u čast kornatskih žrtava

Riječki i opatijski vatrogasci odazvali su se apelu riječ-
koga KBC-a te na Odjelu za transfuziologiju darivali 
krv. Javnom pozivu KBC-a koji je upozorio na nedo-

voljne zalihe te najdragocjenije tekućine, sredinom rujna 
odazvalo se 10 pripadnika JVP-a Rijeke i četvorica pripadnika 
JVP-a Opatija. Kako je tom prigodom istaknuo Joško Pervan 
iz JVP-a Rijeka, tridesetak darivatelja iz riječke postrojbe tije-
kom godine daruje krv stotinjak puta, a s tom će humanom 
praksom nastaviti i dalje, kako bi i na taj način pomogli u spa-
šavanju života. 

Uključivanje vatrogasaca sa širega riječkog područja, ali i 
cijele Primorsko-goranske županije, u akcije darivanja krvi 
dugogodišnja je praksa kojom vatrogasci potvrđuju da im je 
humanost dio životne filozofije. Podsjetimo, još uoči turistič-
ke sezone, u sklopu obilježavanja Dana Općine Fužine, dodi-
jeljena su priznanja dobrovoljnim darivateljima iz tamošnjeg 
DVD-a Vrata. Taj aktiv darivatelja djeluje od 1980. godine, a 
do danas su njegovi članovi prikupili ukupno oko 150 litara 
krvi.      

Vatrogasna zajednica PGŽ-a posebnim je priznanjem 
– zahvalnicom nagradila tvrtku GP „Krk“, a njezinom 
direktoru, Josipu Puriću, dodijelila je posebnu plaketu 

u znak zahvalnosti na dugogodišnjoj potpori vatrogascima.

Prigodna svečanost dodjele priznanja upriličena je potkraj 
srpnja u prostorijama tvrtke, na Krku. Tom su prilikom pred-
sjednik Vatrogasne zajednice PGŽ-a, Slavko Gauš, i područni 
vatrogasni zapovjednik, Dinko Petrov, još jednom zahvalili 
direktoru Puriću na nesebičnoj pomoći koju on osobno, a i 
tvrtka GP „Krk“ u cjelini, već godinama pružaju vatrogastvu 
otoka Krka, ali i cijele Primorsko-goranske županije.

- Ovim  priznanjima htjeli smo iskazati našu zahvalnost di-
rektoru Puriću i tvrtki GP „Krk“. Ova priznanja naš su mali 
znak pažnje kojim smo htjeli pokazati da iznimno cijenimo 
susretljivost, razumijevanje i potporu koju su nam gospodin 
Purić i GP „Krk“ uvijek pružali. GP „Krk“ je tvrtka koja pokazuje 
iznimnu društvenu osviještenost i dio svojih resursa redovito 

fotografirali su se uz transparent „Neka svijetli nebo hrvatsko 
za hrabro srce kornatsko“. Najavljeno puštanje lampiona ot-
kazano je nakon apela Udruge profesionalnih vatrogasaca 
Hrvatske koja je upozorila na opasnost takvoga čina uz po-
ruku: „Puštajmo balone, a ne lampione“.  

Također, u sklopu humanitarnog projekta „Srce kornatsko“, 
prikupljane su donacije  za Udrugu „Krijesnica“ koja poma-
že djeci i obiteljima suočenima s malignim bolestima. Do 
30. kolovoza u Primorsko-goranskoj županiji prikupljeno je 
25.060 kn, a akcija se nastavlja i dalje. 

Riječki i opatijski 
profesionalci darivali krv

Vatrogasno priznanje  
Josipu Puriću i GP Krku 

Na riječkome Korzu volonteri prikupljali 
donacije za Udrugu „Krijesnica“

Humanost vatrogasaca još jednom potvrđena

 S. Gauš i J. Purić

  
usmjerava ka podmirenju potreba zajednice u kojoj djeluje. 
Nadamo se da će se naša suradnja i dalje nastaviti, a krčkim 
građevinarima želimo da nastave nizati poslovne uspjehe, 
poručio je tom prilikom Gauš. 

Kutak za pohvalu
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